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#TUPERIÓDICO

#ELTEUPERIÒDIC

L’ELIANA 
ABRE LAS 
FIESTAS 
DE VERANO

“La nueva Casa de la Cultura 
es todo para l’Eliana”

Salva Torrent, alcalde de 
l’Eliana

Nou entrepans busquen ser el millor 
esmorzaret llirià PÀG. 3

LLÍRIA

Recorremos la reinaugurada 
Casa de la Cultura con Salva 
Torrent que repasa la actualidad 
del pueblo en fiestas. PÁGS. 22 Y 23

ENTREVISTA

CONSULTA TODA LA 
PROGRAMACIÓN DE LAS 
FIESTAS MAYORES PÀG. 15 A 23
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El Gastrobar Les Termes de Llí-
ria se coronó como ganador de la 
pasada edición de l’Esmorzaret 
llirià y este año tratará de reva-
lidar el título con un bocadillo 
que “va a seguir en la misma lí-
nea del año pasado”, con tres in-
gredientes: verdura, carne y una 
salsa especial. 

El propietario del estableci-
miento ubicado en el barrio de 
Mura, Ricardo Martínez, asegu-
ra que afronta esta nueva cam-
paña promovida por la Fede-
ració del Comerç de Llíria “con 
la misma ilusión de competir y 
ganar otra vez”. Sería la primera 
vez, subraya, que un local gana 
dos veces el premio.

La propuesta de Les Termes 
para disfrutar de un almuerzo 
especial durante los meses de 
verano en la capital de Camp de 
Túria consiste en un pan trenza 
rústico de masa madre que se 
hornea en el mismo local y en el 
que entre los ingredientes el po-
llo es el protagonista.

Según explica su creador, el 
bocadillo a concurso contiene 
entremuslo de pollo -de Pollos 
Planes- deshuesado y marinado 
con cítricos de la tierra -naranja 
y limón- y con pimienta y mos-
taza y pimiento rojo asado como 
segundo ingrediente. A esto se 
suma un paté de dátil. 

La base del paté es un queso 

azul del Cantábrico, al que se le 
añade nata y el dátiles, lo que 
proporciona un contraste de sa-
bores dulces y salados, en la lí-
nea del bocadillo vencedor de la 
pasada edición en el que desta-
caba la salsa de pistacho.

Pero además de probar una de 
las propuestas que optan a ser el 
mejor almuerzo de Llíria en los 
meses de julio, agosto y septiem-
bre, Les Termes ofrece como no-
vedad una carta de almuerzos   
que incluye bocadillos y tostadas 
-con la posibilidad de medio en 
ambos casos- cacaos, aceitunas y 
una bebida o café.

Tapas de chiringuito
Entre las opciones de bocadi-

llos destaca el ‘Juan Brevas’, un 
homenaje a una elaboración que 
se sirve en un local del centro de  
Valencia  desde hace 50 años. 
La pataqueta valenciana tiene 
como ingredientes patatas a lo 
pobre con jamón serrano y dos 
huevos fritos. “No sé por qué se 
llama asñi, pero es un recuerdo 
de mi niñez y he decidido in-
cluirlo en la carta de almuerzos”, 
explica Ricardo Martínez.

Otra de las novedades que 
se ofrecen a los clientes que se 
acerquen hasta el Gastrobar Les 
Termes son las tapas ‘de chirin-
guito’ durante el verano a base 
de clóchinas, tellinas, boquerón 

frito o tortitas de camarón, espe-
cialmente para las consumicio-
nes de noche.

La oferta de la carta en julio y 
agosto mantiene, además de los 
bocadillos y tapas habituales, las  
hamburguesas, una de las espe-
cialidades de la casa. 

En cuanto al establecimien-
to,  durante los meses de verano 
permanecerá cerrado los lunes y 
los martes y abrirá de miércoles 
a domingo. El horario de apertu-
ra es de 8 de la mañana a 3 de 
la tarde los miércoles y jueves. 
Los viernes y sábados, de 8 de la 
mañana a 2 de la tarde y desde 
las siete de la tarde hasta el cie-
rre. Los domingos, permanecerá 
abierto de 9 de la mañana hasta 
las tres de la tarde.

A partir de septiembre, con 
la apertura del nuevo instituto 
Camp de Túria, Les Termes am-
pliará el horario por la mañana   
para ofrecer almuerzos especia-
les dirigidos a los estudiantes.

Al mediodía, también a partir 
del inicio del próximo curso es-
colar, se introducirá una nueva 
ventana de menús al mediodía. 
“Nuestro objetivo es poder ofre-
cer el mejor servicio tanto a los 
estudiantes que se tengan que 
desplazar hasta el nuevo insti-
tuto como a los trabajadores del 
centro”, explica el propietario 
del local.

NUEVA 
CARTA DE 

ALMUERZOS

RACIONES 
CHIRINGUITO

clóchinas, 
calamar playa, 

tellinas, 
pescadito frito, 

tortas de 
camarón

BOCADILLOS
TAPAS

HAMBURGUESA

Miércoles y 
jueves

8 a 15 horas 

Viernes y sábado
8 a 14 horas y  
de 19 a cierre

Domingo
9 a 15 horas

NOVEDAD VERANO 

Camí de Mura, 7

Llíria
Reserva
633 877 147

EL ESTABLECIMIENTO DE MURA OPTA A REVALIDAR EL TÍTULO DE L’ESMORZARET 
LLÍRIA CON UN BOCADILLO DE POLLO, PIMIENTO ROJO ASADO Y PATÉ DE DÁTIL

Les Termes estrena carta de 
almuerzos y tapas ‘de chiringuito’

“
EL TOQUE 
ESPECIAL DE LA 
ELABORACIÓN 
A CONCURSO 
ES UN PATÉ CON 
UNA BASE DE 
QUESO AZUL DEL 
CANTÁBRICO, AL 
QUE SE LE AÑADE 
NATA Y DÁTILES
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La Taula de Llíria, Cafeteria El 
Pibe, Bar La Cafe, Les Termes 
Gastrobar, APTC Bar, Ca Ro-
china, Nou Gallardo, Ca Toni i 
Gastrobar La Unió buscaran co-
ronar-se amb el premi al millor 
esmorzar de Llíria. Els clients 
que visiten els locals de l’1 de 
juliol al 30 de setembre, podran 
degustar les seues creacions, 
elaborades amb productes tra-
dicionals, artesans, ecològics i 
adquirits als comerços de Llíria 
i un jurat visitarà els establi-
ments, per triar el guanyador de 
la quarta edició de ‘L’Esmorza-
ret Llirià’. La Llar de Persones 
Majors va acollir la presentació 
de la campanya que promou la 
Federació del Comerç de Llíria 
amb la col·laboració de l’Ajunta-
ment. L’alcalde Joanma Miguel 
va posar en valor aquesta ini-
ciativa que “des d’una cosa tan 
valenciana, com és la cultura de 
l’esmorzar, promociona la gran 
oferta de qualitat i innovadora 
que es pot trobar a l’hostaleria 
i al comerç de Llíria”; i el presi-
dent de la Federació, Juan Mo-
tilla, recordà que l’any passat es 
van servir més de 8.500 esmor-
zars que van generar un volum 
de negoci de 67.000 euros. ‘L’Es-
morzaret Llirià’ compta amb el 
suport de la Unió Gremial, Pro-
vea, Caixa Popular, InfoTúria i 
Bodegas Vicente Gandia.

PRESENTACIÓ DELS ENTREPANS PARTICIPANTS EN L’ESMORZARET

Llíria busca 
el seu millor 
esmorzaret

FOTOGALERIA
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El primer tendal fotovoltaic públic 
genera energia per a 50 mòbils

L’Ajuntament de Pobla de 
Vallbona ha arribat a un acord 
per a l’adquisició del Mas Nou, 

l’arquitectura tradicional valen-

agrícola de la zona. Aquesta 
adquisició suposarà, a més, que 
passen a titularitat pública quasi 

L’acord amb els propietaris ha 
sigut possible gràcies a permu-
tes per dues parcel·les a Les Pen-
yes i l’equivalent a dues parceles 

estimat en uns 400.000 euros,  
que no suposarà cap cost per a 
les arques municipals.

L’ajuntament ha començat 
a treballar per a disposar de 
les mesures de seguretat ne-

persones que ho desitgen pu-
guen gaudir el més prompte 
possible de l’entorn natural que 

està plantejat per al futur esta-
blir la recuperació i rehabilitació 

Un bus gratuït conectarà en les 
Festes d’Estiu les urbanizacions
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LA POBLA DE VALLBONA

L’Ajuntament de la Pobla de 
Vallbona oferirà un servei espe-

l’empresa PoblaBus amb motiu 
de les Festes d’Estiu 2024. El 
bus cobrirà les rutes de les línies 
2, 3, 4 i 5 d’autobusos públics 

-
banitzacions amb el nucli urbà, 
amb horari especial des de les 21 

6, 13, 20 i 26 de juliol.

El calendari de serveis espe-
cials permetrà acudir a la festa 
Carnavalia del Grup Montecarlo 
el dissabte 13 de juliol; l’actuació 
de l’Orquestra Twister que tin-
drà lloc el dissabte 20 de juliol; 

divendres 26 de juliol. Tots els 
esdeveniments seran a les 23 
hores al parc municipal Benja-
mín March Civera.

P. GUZMÁN
LA POBLA DE 
VALLBONA

nomenades com a fallera major i fallera major infantil de Llíria, respectivament, per a l’any 2025. Es-
taran acompanyades, per primera vegada per un president infantil, Francesc Gea Merino, d’Avinguda 

Arantxa i Marta, falleres majors de Llíria 2025
FOTONOTICIA

Stich, el gos que estava desapa-
regut des del passat 15 de juny 

-
cia canina de Nàquera ha tornat 
a casa. La seua família, resident 
en la Pobla de Vallbona, va ini-
ciar una incessant cerca sobre el 
terreny de dia i de nit amb l’aju-

de Bétera, Nàquera i Serra que 
ha durat 22 dies. Finalment el 
passat 7 de juliol una crida de la 
responsable del propi centre in-
formant-los que l’havia vist pel 
camí d’accés va portar a Hugo i a 

troba en bon estat. 
El gos, de deu anys i de raça 

mestissa similar a un ratoner, 
-

cia el 10 de juny i se’n va esca-

seus amos estaven de vacances. 
Segons la versió oferida pels 
amos del gos a través d’un co-
municat, els fets es van produir 
quan la responsable del centre 
va obrir la seua gàbia sense les 
precaucions necessàries. Aques-
ta omissió va facilitar que Stich 
escapara en veure a un amic de 
la família que havia acudit a re-
collir-lo. 

L’animal va ser albirat en di-
verses ubicacions dins de la co-

de l’hípica Ballester, al barranc 

El Carmen direcció a Olocau. 
“Creiem que es va moure per un 

ha sobreviscut amb el menjar 
-

ca Hugo que encara emocionat 
ha volgut agrair la col·laboració 
dels voluntaris, dels mitjans de 
comunicació i de tota la gent 
-com  Frank de la Jungla- que a 

-

Stich, un gos escapat 
d’una residència de 
Nàquera, torna a casa
LA SEUA FAMÍLIA DE LA POBLA DE 
VALLBONA EL VA TROBAR DESPRÉS DE 
22 DE DIES DE CERCA DIA I NIT

CAMPANYA 
PER A TROBAR 

A STICH
VÍDEO

La finca Mas Nou passa a mans 
municipals per a la rehabilitació

La Pobla de Vallbona ha ins-
tal·lat el primer tendal fotovol-
taic d’ús públic, un projecte pilot 
que és la primera vegada que es 
realitza per part d’un ajunta-
ment a Espanya. Aquest tendal, 
que consta de plaques solars 

-
drom municipal.

L’estructura de quatre pals 
i un tendal que s’ha situat a la 
zona de berenador contigua a 

persones que utilitzen o s’acos-

s’estudiarà per a ser utilitzat 
en diferents espais públics que 
es troben allunyats dels nuclis 
urbans, podent oferir energia 

solar, completament neta, per 
al seu ús quotidià en paratges 
naturals o altres instal·lacions 
esportives a l’aire lliure.

TENDAL 

VELÒDROM

VÍDEO
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SAN ANTONIO DE BENAGÉBER

El equipo de gobierno de San 
Antonio de Benagéber ha man-
tenido diversas reuniones con 
representantes vecinales de las 
zonas residenciales de Monte-
sano y Colinas para conocer y 
atender sus demandas urgentes.
Los encuentros, en los que han 
estado presentes la alcaldesa 
Eva Tejedor y los tenientes de 
alcalde Luis Trejo y Pedro Pérez, 
se enmarcan dentro de un nue-
vo Plan de Acción Integral para 
coordinar mejoras en las urbani-
zaciones de la localidad.

En los mismos, se ha infor-
mado del estado de algunos 
proyectos que el Ayuntamiento 
ha reivindicado este último año 
ante la Generalitat, como la ins-
talación de pantallas acústicas 
en la CV-35 y las mejoras en los 
accesos desde la autovía. 

En  Sanidad, se ha dado cuen-
ta de las conversaciones  con los 
responsables de la Conselleria 
de Sanidad para acelerar la cons-
trucción del centro de salud. 

-
fuerzo en vigilancia, que de ma-
nera especial afectará a estas ur-
banizaciones, con el nuevo plan 
de recogida de heces caninas que 
el Ayuntamiento ya ha anuncia-
do y contempla multas de hasta 
3.000 euros por el abandono de 
los excrementos de las masco-
tas en la vía pública;  así como 
el aumento del patrullaje en las 
urbanizaciones. Ambas medidas 
serán posibles gracias al refuer-
zo en la plantilla de la Policía Lo-
cal en los últimos meses.

Paralelamente, se ha aborda-
do la ampliación de mejoras en 
la vía pública, que incluirá el 
reasfaltado y la eliminación de 
barreras arquitectónicas a más 
calles de las urbanizaciones. Y 
en movilidad, se estudiará un 
gran número de propuestas 
menores, como la recolocación 
de señalética, prohibiciones de 

-
vas, instalación de espejos de se-
guridad, así como la activación 
de mejoras en cruces peligrosos. 

En cuanto a la convivencia 
vecinal, el Ayuntamiento se ha 

comprometido a revisar los pro-
tocolos actuales y estudiará dife-
rentes propuestas para mejorar 
la calidad de vida de los vecinos.

Por su parte, en el área de 
Medio Ambiente, junto a la re-
visión llevada a cabo de solares 
abandonados, se van a estudiar 
iniciativas de mejoras en la pre-
vención de incendios, especial-
mente en las áreas más cercanas 
a las viviendas.

La alcaldesa ha subrayado que 
“este Plan de Acción Integral, en 
el que el Ayuntamiento trabaja 
desde el inicio de la legislatura, 

mejorar las condiciones de vida 
de todos nuestros ciudadanos”, 
respondiendo, en este caso, a las 
necesidades planteadas por los 
vecinos de las urbanizaciones de 
Colinas y Montesano. 

Asimismo, ya ha avanzado 

que en las próximas semanas se 
reunirá con los residentes de la 
urbanización de Pla del Pou, con 
el objetivo de recoger también 
sus aportaciones a este Plan de 
Acción Integral de las zonas re-
sidenciales del municipio. 

Eva Tejedor ha recalcado que, 
“para el actual equipo de gobier-
no de San Antonio de Benagé-
ber, todas las zonas y barriadas 
de la localidad son igual de im-
portantes, tanto las que están  
situadas en dentro del núcleo 
urbano como las zonas residen-
ciales más alejadas” y la líder 
de UCIN ha lamentado que “al-
gunos puntos de esta localidad 
hayan sufrido un abandono ab-
soluta por parte del equipo del 
anterior ejecutivo, que creía que 
había ciudadanos de primera y 
de segunda; según la calle en la 
que se residía”. 

Nuevo Plan de Acción 
Integral de mejoras 
en las urbanizaciones

La alcaldesa reunida con vecinos de Colinas.

El patio del colegio público 8 de 
Abril estrena una cubierta definitiva

El Ayuntamiento liquida una deuda 
de 50.000 euros a las asociaciones

El Ayuntamiento de San Anto-

en el colegio público 8 de Abril, 
con una inversión de 34.000 eu-
ros, cumpliendo así con una rei-
vindicación histórica del centro, 
que llevaba años demandando 
una dotación estable para cubrir 
parte de la zona de recreo, tras 
varios años de soluciones provi-
sionales  y de dudosa calidad. 

El centro escolar contó en sus 
inicios con una dotación simi-
lar que se estropeó con el paso 
del tiempo, pero desde entonces 
no se había dotado de una ins-

de montaje han permitido com-
probar su seguridad frente a las 
lluvias, dejando lista la infraes-
tructura para el arranque del 
próximo curso 2024-2025 en 
septiembre, el mes lectivo en el 
que se registran las temperatu-
ras más altas. 

La alcaldesa de San Antonio 
y concejala de Educación, Eva 
Tejedor, ha valorado que con la 
instalación de la nueva cubierta 

-
tiva a un problema que el colegio 
8 de Abril llevaba tanto tiempo 
esperando”.

El Ayuntamiento de San Anto-
nio de Benagéber ha completa-
do el pago en deudas atrasadas, 
de dos ejercicios completos, con 
las entidades cívicas del munici-
pio. Las partidas pertenecían a 
las subvenciones que el anterior 
equipo de gobierno no abonó a 
las entidades locales y que esta-
ban generando grandes perjui-
cios a estas agrupaciones, al no 
poder llevar a cabo sus activida-
des con normalidad.

El montante en deudas, que 
se elevaba por encima de los 
50.000 euros, afectaba a Cruz 
Roja, las comisiones falleras, 
las agrupaciones comerciales, 
las entidades vecinales, las aso-
ciaciones de madres y padres de 
los centros educativos, las agru-

paciones deportivas o entes cul-
turales como la sociedad coral, 
el ateneo cultural o el grupo de 
teatro.

Estas líneas de liquidez, que 
ya han sido abonadas, ayudan 
a estas entidades en los gastos 
generales de su propio funcio-
namiento, así como posibilita 
atender pagos corrientes como 
el alquiler de los locales y de los 
suministros.

La alcaldesa Eva Tejedor, ha 
agradecido “la enorme paciencia 
de las asociaciones que han teni-
do que padecer durante mucho 
tiempo la desidia de un equipo 
de gobierno que solo le intere-
saba mantener su cortijo y no 
prestaba atención al trabajo de 
las agrupaciones locales”.

LOS REPRESENTANTES VECINALES DE 
COLINAS Y MONTESANO TRASLADAN SUS 
DEMANDAS AL AYUNTAMIENTO

REDACCIÓ
SAN  ANTONIO DE
BENAGEBER
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El jutjat arxiva la denúncia de 
Podemos contra l’alcalde del PSPV

El jutjat de primera instància i 
instrucció número 4 de Llíria ha 
ordenat l’arxivament de la cau-
sa contra l’alcalde de Riba-roja, 
Robert Raga, per una denúncia 
interposada pel grup municipal 
Riba-roja Pot  l’any 2017 per un 
presumpte tripijoc de contracte 
d’assessoria municipal. L’acte 
del jutjat estima el recurs de re-
forma interposat per la defensa 
de l’alcalde i ordena remetre el 
procediment a l’arxiu.

altra sentència dictada al juliol 
de 2022 en el qual el mateix ju-
tjat va acordar el sobreseïment 
provisional de les diligències 
que se seguien després de la de-
núncia de Podemos en conside-
rar que en aquell moment “no 

a formular una acusació funda-
da en dret” i, per tant, es va de-
cretar el sobreseïment d’acord 
amb la llei d’enjudiciament.

RIBA-ROJA DE TÚRIAREDACCIÓRIBA-ROJA DE TÚRIA

VÍDEO 
INAUGURACIÓN

PASARELA
VÍDEO

Las urbanizaciones de Santa 
Mónica, El Molinet, Santa Mó-
nica, Parque Montealcedo, Mon-
tealcedo, Entrenaranjos, Santa 
Rosa y el Clot de Navarrete ya 
disponen de una conexión ciclo-
peatonal que comunica a los ve-
cinos con la estación de metro El 
Clot. Se trata de la nueva pasare-
la sobre el Barranco de Mandor 
situada entre la calle Enrique 
Alamar y la calle Logroño.

Este proyecto nació de la ne-
cesidad de mejorar las condicio-
nes de accesibilidad a través del 
barranco, que ejercía un efecto 
barrera entre la zona de Santa 
Rosa y el metro. Los vecinos que 
deseaban acceder a la estación,  
a pie o en bici, se veían obliga-
dos a bordear el cauce hasta la 
calle Málaga, lo que implicaba 
importantes incrementos en las 
distancias y tiempos de despla-
zamiento, además del riesgo que 
supone para quienes accedían 
a la estación por la calzada CV-
336, sin ningún tipo de arcén.

En la inauguración, el alcalde 
Robert Raga, subrayó la impor-
tancia de esta nueva infraestruc-
tura que en unos años “será una 
nueva vía de conexión con el 
Parque Natural del Túria y en un 
futuro permitirá conectar tam-
bién con L’ Eliana” y recordó que 
en unos meses la frecuencia de 
paso de la Línea 2 pasará de 30 a 
12 minutos en el tramo entre El 
Empalme y l’ Eliana y 24 desde 
esta estación hasta Llíria.

La nueva pasarela es una mo-
derna infraestructura de tipo 
arco atirantado de 42,65 metros 
de luz, con dos arcos inclinados 
hacia su parte superior, con una 
altura de 6,20 metros. El pavi-
mento de la pasarela esta forma-
do por baldosa de piedra caliza 
colocada sobre chapa metálica 

para el pavimento de baldosas y 
dispone de iluminación led.
La ejecución de las obras de la 
Pasarela del Barranco de Man-
dor se enmarca en el Plan de 
Inversiones de la Diputación de 

544.500 euros.

Abre la pasarela 
ciclopeatonal sobre el 
Barranco de Mandor 
PERMITE LA CONEXIÓN SEGURA CON 
LA ESTACIÓN DE METRO DEL CLOT Y 
CON EL CASCO URBANO DE RIBA-ROJA
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El nuevo Plan Centinela reclama 
un retén de bomberos en el Quint

El pleno de Riba-roja  ha apro-
bado con los votos del PSPV, 
Vox, Compromís, Podemos-EU 
y la abstención del PP el Plan 
Centinela en el que se propo-
ne medidas de lucha contra los 

nuevas tecnologías, la mejora de 
las infraestructuras, la forma-
ción de la ciudadanía y reclama 
una correcta gestión forestal y la 
cooperación entre las diversas 
instituciones implicadas.

El programa reclama a la Ge-
neralitat un retén de bomberos 

-
pal del Quint, más cámaras de 

vigilancia en zonas críticas para 
controlar los cañones del Guar-
dian, implantación de cámaras 
estratégicas para la detección 
precoz de incendios y activida-
des sospechosas, más cámaras 
térmicas, mejoras en el sistema 
Guardian o badenes inundables 
que permiten la circulación rá-
pida de vehículos de emergencia 
en el Parc Natural del Túria.

El plan Centinela aboga por la 
eliminación de la caña invasora 
y el mantenimiento del paraje, 
más controles con drones  y ac-
tuación en propiedades de ries-
go en terrenos privados.

El Bono Comercio inyecta 217.000 
euros en los comercios locales

La campaña “Bono Comercio” 
que puso a la venta 2.170 bo-
nos por valor de 100 euros cada 
uno  ha supuesto una inyección 
de 217.000 euros en total entre 
los comercios adheridos a la 
iniciativa municipal. En total, 
se pusieron a la venta los cita-
dos 2.170 bonos distribuidos 
en 1.970 para adquirir a través 
de la web Cámara Valencia que 
se agotaron a las pocas horas el 
pasado 13 de noviembre y otros 

200 bonos que se repartieron de 
forma presencial a las personas 
mayores.

El Ayuntamiento destinó 
108.500 euros a los bonos de los 
comercios, lo que supone el 50% 
sobre el total puestos a la venta, 
y otros 108.500 euros, los res-
tantes 50% que aportaron, a su 
vez, los vecinos que adquirieron 

se dispusieron de 217.000 euros 
en el tejido comercial local.
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Obras de alcantarillado 
y pavimentación en las 
calles de San Vicente
El Ayuntamiento de Llíria ha 
iniciado un proceso para dotar 
de servicios básicos a todas las 
urbanizaciones que todavía no 
disponen de estos. La primera 
experiencia “se desarrollará en 
la urbanización UE-19b San Vi-
cente, “donde ya se ha redactado 
y aprobado un proyecto que tie-
ne por objetivo dotar a este nú-
cleo residencial de colectores de 
alcantarillado y pavimentación 
de los viales, puesto que cuenta 
con servicio de agua potable y 
servicio eléctrico en la mayoría 
de las parcelas”, ha explicado 
la concejala de Urbanizaciones, 
Mari Cruz García.

El proyecto supondrá la insta-
lación de alcantarillado en todas 
las calles para poder conectar 
con los colectores generales del 
municipio que abocan las aguas 
a la depuradora comarcal y se 

pozos ciegos que han estado pre-
sentes en las últimas décadas.

La empresa adjudicataria 
BECSA SA ejecutará en septiem-
bre las obras con un presupuesto 
de 1.217.000 euros y una dura-
ción de cuatro a cinco meses.

LLÍRIA

El Servicio Municipal de Agua 
de Llíria, Aqualia, ha presen-
tado los tres últimos vehículos 
cien por cien eléctricos que ha 

la motocicleta también cien por 
cien eléctrica.

Los nuevos vehículos son fur-
gonetas Toyota PROACE que su-
madas a los dos vehículos 100% 
eléctricos de los que ya disponía 
el servicio, suman un total de 
cinco furgonetas eléctricas. De 
esta forma, más del 70 por cien-

-
cipal de Agua de Llíria es 100% 
eléctrica. 

Los nuevos vehículos funcio-
nan sin gasóleo o gasolina, evi-
tando así el uso de combustibles 
fósiles, por lo que no emiten dió-
xido de carbono a la atmósfera. 
“Cada una de estas furgonetas 
ahorrará 1.300 litros de com-
bustible al año y evitarán enviar 
a la atmósfera 1,8 toneladas de 
dióxido de carbono”, ha explica-

do el jefe de servicio de Aqualia, 
Vicente Crespo.

Con la incorporación de estos 
vehículos al servicio público, 
Aqualia, tal y como ha añadido 
Crespo, “da cumplimiento al 
compromiso de la empresa de 

apostar por una movilidad más 
sostenible, contribuyendo a sal-
vaguardar el medio ambiente y 
a frenar el cambio climático e ir 

-
los convencionales por unos más 

El jefe del servicio ha valorado 
que otra ventaja de estos vehí-
culos es que no emiten ruido 
cuando circulan, “así que tam-
bién contribuimos a disminuir 
la contaminación acústica, es-
pecialmente importante en un 
municipio como Llíria. Nuestra 
idea en Llíria es ir renovando de 

con vehículos no contaminan-
tes en la medida de lo posible, 
mientras que éstos se ajusten a 
las necesidades de autonomía y 
potencia necesarios para la rea-
lización de las distintas tareas 
del Servicio Municipal de Agua”. 

Huella de carbono
De hecho, Aqualia es el primer 
operador que calcula de forma 
global, para toda la organización 
y en la totalidad de actividades 
desarrolladas por la compañía, 
su huella de carbono. Así lo 

Cambio Climático del Ministerio 
de Agricultura, Alimentación y 
Medio Ambiente (MAGRAMA).

La incorporación de los vehí-
culos eléctricos supone un paso 
más del Ayuntamiento de Llí-
ria y la empresa Aqualia por la 
sostenibilidad y la conversión 
de Llíria en un municipio inteli-
gente que desarrolle su actividad 
con el mínimo impacto ambien-

-
gética energética.

Nuevo coche eléctrico de Aqualia en Llíria.

Nuevos vehículos eléctricos  
del servicio de agua de Llíria 
CON UNA AUTONOMÍA DE 250 KM AHORRAN 6.500 LITROS DE 
COMBUSTIBLE AL AÑO Y PRODUCEN 0 EMISIONES DE CO2

REDACCIÓLLÍRIA  



10 JULIOL 2024 ACTUALITAT COMARCAL         
anys

Nacho Rodrigo or al campionat 
autonòmic de paraciclisme 

Vilamarxant va acollir el pas-
sat 22 de juny la celebració del 
Campionat de la Comunitat 
Valenciana de Paraciclisme en 
Ruta, un esdeveniment que va 
reunir esportistes paralímpics 
de dins i fora del territori valen-
cià per a aconseguir el ‘Trofeu 
Ciutat de Vilamarxant’. 

Aquest esdeveniment espor-
tiu, organitzat per la Penya Ci-
clista de Vilamarxant amb la 
col-laboració de la Federació de 
Ciclisme de la Comunitat Valen-
ciana i de la Regidoria d’Esports 
de l’Ajuntament de Vilamarxant, 
es va dividir en dues parts. A la 
primera part, els participants 
van competir en les modalitats 

de tàndem, ciclisme, handbike i 
tricicle. A la segona part, que es 
va celebrar a continuació, va ser 
el torn dels més menuts de la mà 
de l’Escola de Ciclisme. 

El vilamarxanter i actual cam-
pió d’Espanya de Ciclisme Para-
límpic, Nacho Rodrigo, amb 16 
anys va aconseguir complir les 
prediccions afegint una victòria 
més a les seues esquenes i  va 
aconseguir l’or en aquesta cursa 
tan especial que va poder córrer 
a casa amb el suport i els ànims 
de la seua família, amics i dels 
veïns en generals que es van bol-
car a animar als ciclistes al llarg 
de totes les proves disputades en 
la jornada.

VILAMARXANT

La caminada solidària  del 
Circuit RunCáncer de l’Asso-
ciació Contra el Càncer ha  
aconseguit sumar un total de 
4.050 euros gràcies a la soli-
daritat i l’amplia participació 
del veïnat. La totalitat dels 
fons recaptats a través de la 
venda de dorsals i de sama-
rretes solidàries es destina-
ran a continuar donant su-
port a la investigació contra 
aquesta malaltia a través de 
beques d’investigació.

La RunCàncer recapta  
més de 4.000 euros

Incendi en una nau del 
polígon industrial
Els bombers van actuar el pas-
sat 6 de juliol en un incendi al 
polígon Enchilagar del Rullo, 
declarat a les 16 hores en una 
empresa de reciclatge. Fins al 
lloc del sinistre es van mobilit-
zar quatre dotacions de bom-
bers de Paterna, Torrent, Chi-
va i l’Eliana, sergent, cap de 

foc va afectar el material d’una 
campa exterior, i es va donar 
per extingit a les poques ho-
res.

Com cada any, l’Ajuntament de 
Vilamarxant ha començat els 
mesos d’estiu donant la benvin-
guda al grup de joves estudiants 
de la localitat que participen en  
una nova edició del programa  
de formació municipal ‘Vilamar-
xant et beca’.

Enguany seran nou les perso-
nes que podran gaudir d’aqesta 

experiència formativa als llarg 
dels propers dos mesos. 

Aquest programa impulsat 
per la Regidoria d’Educació de 
l’Ajuntament de Vilamarxant, 
posa a la disposició dels estu-
diants de la localitat la possi-
bilitat d’accedir a una beca de 
formació per a aplicar els co-
neixements teòrics adquirits i 
ampliar-los mentre es desenvo-

lupen diverses tasques relacio-
nades amb el seu àmbit d’estudi 
de la mà de la corporació muni-
cipal.

L’alcalde de Vilamarxant, 
Héctor Troyano, i la regidora 
d’Educació, Yovana San Pedro, 
van donar-los la benvinguda de-
tallant en què consistirà la seua 
experiència formativa a l’Ajun-
tament.

Comença Vilamarxant et beca 

REDACCIÓVILAMARXANT

NOU ESTUDIANTS DE LA LOCALITAT S’INCORPOREN A 
TREBALLAR A L’AJUNTAMENT DURANT ELS MESOS D’ESTIU

CulturalAgenda

Vilamarxant

DIVENDRES 12 DE JULIOL
17 hores. Partida de Pilota. 
Trinquet Municipal de 
Vilamarxant.

DIUMENGE 14 DE JULIOL
10:30-11:30 hores. Paper 
reciclat: fabricarem el 
nostre propi paper amb 
deixalles. Alberg Bassa 
Barreta.

DIVENDRES 19 DE JULIOL
17 hores. Partida de Pilota. 
Trinquet Municipal de 
Vilamarxant.

DISSABTE 20 DE JULIOL
19 hores. Street Food 
Festival 2024. Plaça de 
la Constitució. Organitza: 
Falla Pensat i Fet.

DIUMENGE 21 DE JULIOL
10:30 a 11:30 hores. 
Repel·lent de mosquits: 
utilitzarem la citronel·la 
per a fabricar el nostre 
repel·lent de mosquits. 
Alberg Bassa Barreta.
19:30 hores. Concert fi 
de Curs de l’Escola de la 
Coral Renàixer. Casa de la 
Cultura. 

DIVENDRES 26 DE JULIOL
17 hores. Partida de Pilota. 
Trinquet Municipal de 
Vilamarxant.

DIUMENGE 28 DE JULIOL
10:30 a 11:30 hores. Terrari 
autosuficient: construirem 
el nostre jardí dins d’una 
botella. En l’Alberg Bassa 
Barreta.



 JULIOL 2024 11 anys

ACTUALITAT COMARCAL         

BENAGUASIL

El Saló de Plens de l’Ajunta-
ment de Benaguasil ha acollit 
l’acte de creació de la Mesa 
Intersectorial i el Consell de 
Salut Bàsic, òrgans de partici-
pació integrats per diferents 
àrees municipals, professio-
nals sanitaris del Centre de 
Salut, representants d’asso-
ciacions i col·lectius del mu-
nicipi i dels centres educatius 
de Benaguasil.

Benaguasil 
constitueix el 
Consell de Salut

Joves participen en 
un intercanvi cultural 
a Guardistallo (Italia)
Un total de 13 joves de Bena-
guasil han viatjat a Guardistallo 
per participar en el primer inter-
canvi cultural i juvenil promogut 
per tots dos ajuntaments en el 
marc de l’agermanament entre 
els dos municipis. Allí van ser re-
buts per l’alcalde, Sandro Cec-
carelli, que els donà la benvin-
guda al municipi. Durant la seua 
estada conviuran amb famílies 
de Guardistallo.

Els participants en 
YEPIC presenten les 
seues propostes
El saló de plens municipal 
ha acollit la trobada de tan-
cament del projecte europeu 
YEPIC (Youth Engagement 
in European Affairs), en el 
qual han participat uns 50 
alumnes d’entre 13 i 15 anys 
de l’equip de mediació de 
l’IES Benaguasil Sostenible. 

programa Erasmus + a través 
del INJUVE.

Els 18 estudiants de ‘Benaguasil et beca’ 
comencen les pràctiques formatives

Un total de 18 joves han iniciat 
les pràctiques a les àrees muni-
cipals d’Educació, Voluntariat 
i Comunicació de l’Ajuntament 
de Benaguasil a través del pro-
grama Benaguasil et beca.

Els estudiants en pràctiques 
treballaran quatre hores diàries 
i rebran un salari de 500 euros 

-
tament, que ha destinat un total 
de 9.000 euros.

Es tracta del cinqué any que el 
-

ma per continuar donant opor-
tunitats als joves perquè adqui-
risquen habilitats professionals 
prèvies a l’accés al món laboral.

L’avinguda de Montiel acollirà el tercer 
Festival de Djs Locals el 13 de juliol 
L’avinguda de Montiel acollirà 
el 13 de juliol des de les 19 hores  

nova edició del festival de Djs 
del municipi. L’esdeveniment,  
organitzat per l’Ajuntament de 
Benaguasil en col·laboració amb 
els clavaris de la Verge de Mon-
tiel, els lluïsos i l’empresa local 

Produccions València, comptarà 
amb més de 30.000W de so i un 
espectacular xou dissenyat espe-
cialment per a l’ocasió i amb les 
actuacions dels Djs Julián, Roge, 
Jose Minuto, Rubén Roca, Álva-
ro, Salva Plaus, Adrián Arrué, 
Axel Gimenez, Claudia Coll i Dj 
Lluko.

CulturalAgenda

Benaguasil

VIERNES 12 DE JULIO
22 h. Cine de Verano 
‘Jurassic World 
Domination’. Plaça 
Major.

SÁBADO 13 DE JULIO
9 horas. Salud al Teu 
Barri ‘Streetching’.
Parque de Les Eres.

VIERNES 19 DE JULIO
22 horas. Cine de 
Verano ‘Openheimer’. 
Plaça Major.

SÁBADO 20 DE JULIO
22 horas.  Benaguasil 
Ball. En la Avenida 
Montiel.

MARTES 23 DE JULIO
18 horas. Charla 
‘Sexo: lo que sí les 
interesa a tus hijos/
as’. Espai de la Dona.

VIERNES 26 DE JULIO
22 horas. Cine de 
Verano ‘Barbie’. 
Plaça Major.

Amb la arribada del mes de juny 

bany amb l’obertura de la pisci-
na municipal el passat 17 de juny 

instal·lacions públiques roman-
dran obertes tots els dies de la 
setmana, en horari ininterrom-
put de 10 del matí a 19:30 hores, 
de dilluns a diumenge.

La piscina municipal ha obert 
després d’una sèrie de millores 
per a augmentar el confort dels 
banyistes perquè els veïns pu-
guen divertir-se i alleujar-se de 
les altes temperatures d’aquesta 
època de l’any. 

a terme per l’Ajuntament en les 
instal·lacions destaquen la subs-

-
tils, la col·locació de nous bancs 
de descans de colors, la col·lo-
cació de dutxes noves, el canvi 

-
celànic antilliscant i també s’han 

Durant les últimes setmanes 

s’han dut a terme en la piscina 
tasques de condicionament de la 
instal·lació, que han consistit en 
la rejuntada dels gots, treballs de 
pintura i el canvi de les vàlvules 

de l’aigua.
Per altra banda, dins de l’ofer-

ta d’oci durant l’estiu, al llarg 
de tot el mes de juliol el cinema 
d’estiu de Benaguasil oferirà 

quatre sessions de cinema a la 
-

blics. La programació ha arran-
-

podran gaudir de la projecció 

dels déus’. 
El dia 19 serà el torn de la pe-

Zona infantil de la piscina municipal de Benaguasil.

Obri la piscina d’estiu amb 
renovats jocs infantils
EL CINEMA D’ESTIU OFERIRÀ SESSIONS GRATUÏTES A LA 
PLAÇA LES NITS DELS DIVENDRES DEL MES DE JULIOL

REDACCIÓBENAGUASIL   
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P. G.NÀQUERA  

NÀQUERA

El futuro instituto de Nàquera 
ha conseguido poner de acuer-
do a todos los partidos políticos 
con representación en los ayun-
tamientos de Nàquera y Serra. 
Los 24 alcaldes y concejales de 
formaciones antagónicas como 
Vox, que ostenta la alcaldía de 
Nàquera con el apoyo del PP,  
hasta Compromís, que gobierna 
en coalición con los socialistas en 
Serra, se han colocado detrás de 
la pancarta de ‘Institut Ara’ y han 
aprobado la resolución de la pla-
taforma ante la necesidad urgen-
te de dotar a ambas localidades 
de Camp de Túria de un instituto 
de Educación Secundaria, Bachi-
llerato y Formación Profesional. 

Desde la plataforma, creada 
en 2023, valoran “el clima de 
cooperación y entendimiento 
que se produjo durante toda la 
reunión”, en la que participaron 
todos los representantes de los 
ayuntamientos de Nàquera y Se-
rra, de la entidad promotora de 
la iniciativa y de la comunidad 
educativa -dirección colegios, 
AMPAS, consejos escolares y fa-

milias- de los dos centros esco-
lares, Emilio Lluch y Sant Josep.

El objetivo es que la Conselle-
ria de Educación construya un 
instituto en el momento en que 
el Ayuntamiento de Nàquera lle-

terrenos donde se ha proyectado 
el futuro centro escolar.

En la declaración aprobada 
subrayan que de 2020 hasta el 
2023 la población de Nàquera y 
Serra aumentó en 4.200 vecinos 
y este año la población de ambas 
localidades supera ya los 11.500 
habitantes según el INE.

En la actualidad 30 municipios 
de la provincia de Valencia con 
menos población que Nàque-
ra y Serra cuentan con instituto 
propio, por lo que se exigen los 
mismos derechos educativos que 
esas localidades.

También argumentan que este 
curso estaban matriculados en el 
instituto Les Alfàbegues de Bé-
tera 360 alumnos de Nàquera y 
Serra, que se suman a los de Bé-
tera, en unas instalaciones con 
barracones y pendientes de una 
ampliación. Asimismo, en los co-

legios de Nàquera y Serra están 
matriculados 630 alumnos -202 
en Infantil y 428 en Primaria-. 
Casi 1.000 niños que están, o 
estarán, obligados a desplazarse 
hasta Bétera para cursar Secun-
daria y  “a los que se les priva del 
derecho a una educación com-
pleta en su lugar de residencia. 

Derecho que sí disfrutan otros 
niños de localidades similares”.

Los partidos se han compro-
metido a presentar en los dos 
ayuntamientos una moción con-
junta apoyando la declaración de 
la plataforma  y trasladarla a la 
Presidencia de la Generalitat y a 
la Conselleria de Educación.

LOS 24 CONCEJALES APRUEBAN LA DECLARACIÓN DE LA PLATAFORMA PARA 
EXIGIR A LA GENERALITAT LA CONSTRUCCIÓN DE UN CENTRO DE SECUNDARIA

Frente común de todos los partidos de 
Nàquera y Serra para el ‘institut ara’ 

‘Sabor Nàquera’ 
ofrece la mejor 
gastronomía local

La Concejalía de Turismo y 
Comercio ha programado las 
jornadas gastronómicas ‘Sabor 

del 13 y el 20 de julio. El evento 
ofrece, tanto a vecinos como a 
visitantes, la posibilidad de dis-
frutar de los mejores productos 
gastronómicos de la localidad 
a través de la ruta de la tapa 
en bares y restaurantes y de los 
productos de temporada que se 
elaboran en los hornos tradicio-
nales del municipio de la Calde-
rona. Además, durante los dos 

-
mado espectáculos y sorpresas 
dirigidas a los más pequeños.
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BÉTERA

REDACCIÓBÉTERA  

‘Bétera amb orgull’ és el 
lema de la campanya que 
l’Ajuntament ha triat per a 
commemorar el Dia Interna-
cional de l’Orgull LGTBI+. El 
consistori va instal·lar un Punt 
Arc de Sant Martí al mercat 
i al balcó de l’Ajuntament i 
de Casa Nebot que van lluir 
la cartelleria de la campanya 
que ha elaborat l’alumnat del 

Bétera celebra amb 
orgull el Dia LGTBI+ 
a peu de carrer

L’Hort de les 
Alfàbegues obri 
les seues portes
A un mes de celebrar les seu-
es festes en honor a la Mare 
de Déu d’Agost del 12 al 22 
d’agost, Bétera ha posat en 
marxa les visites guiades a 
l’Hort de les Alfàbegues els di-
jous 11, 18 i 25 de juliol i el dia 1 
d’agost. Les visites gratuïtes es 
realitzaran en horari de 10 a 11 
hores i estaran obertes al públic 

20 participants.

La Fundació Vicente Ferrer; la 
periodista i esportista Leyre Ortí 

-
cal Especialitzada en Violència 
sobre la Dona; el projecte ‘Per el 
teu dona’: Del Centre d’Atenció 
Integral a Dones Immigrants i 
Víctimes de Violència de Gène-
re, han sigut reconeguts amb els 
Premis Bétera en Lilà organit-
zats per l’Associació de Dones 
Progressistes de Bétera per a vi-
sibilitzar el treball de dones des-
tacades en diversos àmbits.

Benvinguda als 14 
estudiants de 
Bétera et Beca 
Durant els mesos de juliol i 
agost, un total de 14 estudiants 
de Bétera realitzen les seues 
pràctiques formatives en l’ad-
ministració local. L’Ajuntament, 
a través de la regidoria de Jo-
ventut, inverteix un total de 
13.301,80 euros en aquest pro-
grama de pràctiques. L’alcaldes-
sa Elia Verdevío i les regidores 
de Joventut i de Personal han 
donat la benvinguda als joves.

Les Falles de 2025 ja tenen les 
seues màximes representants a 
Bétera. Andrea Toral Navarro, 
de la Falla l’Albereda, ha sigut 
triada Fallera Major Infantil, 
mentre que Míriam Melià Ferre-
ra, de la Falla Carraixet, ha sigut 
triada Fallera Major de Bétera.

L’alcaldessa de Bétera, Elia 
Verdevío, ha sigut l’encarregada 
de fer la telefonada a les elegi-
des, que han sigut proposades 
per la Junta Local Fallera en 
un acte al despatx de l’Alcaldia 
on  estava present el regidor de 
Festes, José Vicente Martí, les 
Falleres Majors de 2024, mem-
bres de la directiva de JLF, els 
representants de 2025 de les 
cinc comissions falleres del mu-
nicipi i els regidors de l’equip de 
govern. “Aquest és un dels actes 
més emocionants de les Falles. 
Quan marque els números de 
telèfon i sent eixes veus tan ner-
vioses i emocionades m’adone 
de la gran faena que fem tots i 

totes entorn d’aquestes festes 
tan nostres, plenes de tradició 
i devoció i que són uns dignes 
senyals d’identitat del poble va-
lencià”, ha explicat l’alcaldessa, 
qui ha desitjat a les noves fa-
lleres majors “el millor exercici 
faller de les vostres vides, carre-
gat de grans moments on, estic 
segura, portareu amb orgull el 
nom de Bétera”.

Tot seguit, la comitiva s’ha 
traslladat en un primer moment 
al casal de la Falla l’Albereda per 
a donar l’enhorabona a Andrea 
Toral  i després s’han desplaçat 

per a felicitar Miriam Meliá per 
la seua elecció com a fallera ma-
jor de la localitat.

“Hui és un gran dia per a les 
Falles de Bétera. Amb aquestes 
telefonades encenem la metxa 
de les Falles de l’any que ve  que 
segur que amb Andrea i Míriam 
seran inoblidables”, ha indicat el 
regidor de Festes, José Vicente 
Martí.

L’ALCALDESSA VA REALITZAR ELS 
NOMENAMENTS DE LES REPRESENTANTS 
DE LA FALLA L’ALBEREDA I CARRAIXET

Andrea Toral i Míriam 
Meliá, falleres majors 

Bétera s’adhereix a la 
xarxa gastroturística 
L’Exquisit Mediterrani
Bétera ja forma part de la xarxa 
gastroturística ‘L’Exquisit Medi-
terrani’ promoguda per la Con-
selleria de Turisme. La marca, 
compta amb més de 100 entitats 
i destinacions turístiques que, a 
través de la mateixa col·laboren 
en accions i programes, pròpies 
o col·laboratives, i que tenen 

grans icones turístiques.
“La gastronomia és un dels 

majors atractius turístics. Al 
nostre municipi comptem amb 
una gran oferta gastronòmica, 
amb productes tan nostres com 
la Fava de Bétera o les nostres 
taronges, que són el centre de 
les receptes de molts dels esta-
bliments de restauració situats 
a Bétera. Amb aquesta adhesió 
ajudem a fomentar i promocio-
nar el turisme gastronòmic al 
municipi”, ha destacat l’alcal-
dessa Elia Verdevío.

Donats els alts estàndards de 
qualitat d’aquesta Xarxa, des de 
l’àrea de Turisme s’ha convidat 
a tots els restauradors locals a 
participar-hi i adherir-s’hi “per-

-
tat per a posar en valor el sector 
hostaler i promocionar el turis-
me gastronòmic de Bétera”.

Guanyadors dels 
‘Bétera en Lilà’

FOTONOTICIA
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Serra celebra la quarta edició del 
Festival Música de Cambra de 
la Calderona, del 4 al 13 de ju-
liol. Un conjunt de sis concerts 
que, sota la direcció artística 
de Salvador Bolón i el nom de 
‘Moméntum’, convertiran la lo-
calitat de Camp de Túria en la 
capital de la música de cambra.

El certamen compta amb més 
de 25 intèrprets i basaran les 
seues actuacions en el poder de 
la curiositat com a ingredient 

indispensable per a evolucio-
nar i desenvolupar noves idees 
i conceptes. A través de sis con-
certs, un d’ells didàctic, classes 
magistrals i cursos de música 
de cambra es pretén trobar eixe 
moment d’expansió i creixement 
personal.

A través de peces del segle 
XVII es farà un viatge musical 

de Mozart, Clara i Robert Schu-
mann, de la valenciana Amparo 
Edo o de Move en el concert de 

jazz que tancarà el cicle.
Un festival singular per les 

ubicacions dels concerts als peus 
de la Torre del Senyor, l’Ermita 
de Sant Josep i la Creu i la Torre 
de l’Ermita, l’església parroquial  
o  la Casa de la Cultura.

El festival també té una ves-
sant educativa amb classes ma-
gistrals per a  diferents instru-
ments pensades per a l’alumnat 
de les bandes S.M. La Primitiva i 
Unió Musical de Serra i un con-
cert educatiu dins l’escola d’es-

tiu i un curs de música de cam-
bra a càrrec de Benedicte Palko.

Sota la direcció de Salvador 
Bolón, violoncel solista de l’or-
questra de la Comunitat Valen-
ciana, el festival comptarà amb 
Julián Gil Rodríguez, de la Lon-
don Symphony Orchestra; Bene-
dicte Palko, pianista, directora 
del Festival Palko&Co a Noruega 
i del Festival Turina a Sevilla, a 
més de catedràtica de música 
de cambra del Conservatori Su-
perior de Música del País Basc; 

Olatz Ruiz de Gordejuela, de 
Gewandhaus Orchester Leipzig; 
Josep Olcina i Bernardo Cifres, 
trompeta i trompa solista de 
l’Orquestra de la Comunitat Va-
lenciana, Joan Enric Lluna, cla-
rinet solista i director de Move.

L’alcaldessa Alicia Tusón des-
taca que: “aquesta edició suposa 
un avanç en la varietat del re-
pertori i en la qualitat d’artistes 
i fan que aquest festival pose en 
relleu la importància del nostre 
patrimoni cultural i natural”.

La millor música 
de cambra 
ressona en la 
Calderona

SOTA LA DIRECCIÓ ARTÍSTICA DE SALVADOR BOLÓN I LA PARTICIPACIÓ DE MÉS DE 25 INTÈRPRETS EL 
FESTIVAL OFEREIX SIS CONCERTS EN ESPAIS SINGULARS COM LA TORRE DEL SENYOR I L’ERMITA

L’alcaldessa de Serra, Alicia Tusón, i el regidor de promoció cultural, Borja Martínez, han fet lliurament 

-
ma acreditatiu i el premi en metàl·lic consistent en un xec regal per a utilitzar al comerç de la localitat.

Míriam Gómez guanya el concurs de fotografia
FOTONOTICIA

El PSOE de la província de 
València ja té nova secretària 
de Política Comarcal, Alicia 
Tusón, alcaldessa de Serra, 
qui ha sigut nomenada en 
el comité provincial celebrat 
el passat  26 de juny. Aquest 
nomenament reforça el pes 

L’alcaldessa de 
Serra s’incorpora a 
l’executiva del PSPV

polític d’Alicia Tusón dins del 
partit socialista a la provín-
cia de València, alineant-se 
amb l’estratègia i lideratge 
del secretari general provin-
cial, Carlos Fernández Bielsa. 
Tusón ha oferit “treball amb 
dedicació per a continuar 
avançant en els objectius del 
partit i millorar la qualitat de 
vida de la nostra ciutadania, 
i sempre tenint en compte la 
importància del municipalis-
me per a impulsar polítiques 
que ens facen progressar”.
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L’Ajuntament de l’Eliana va pre-
sentar el passat 2 juliol la pro-
gramació de les Festes Majors 
de 2024, que se celebraran del 5 
al 17 de juliol, amb els seus pro-
tagonistes: el clavari major de la 
Mare de Déu del Carme, Salva-
dor Llisart; la clavariessa major 
de la Puríssima, Carmen Comp-
te, i el clavari major del Crist del 
Consol, José Reinal.

El tradicional pregó i el Tro 
d’avís, van donar inici a les fes-
tivitats el passat divendres 5 de 
juliol. A continuació, es va ce-
lebrar la tradicional nit de pae-
lles, seguit de l’orquestra Seven 
Crashers, que va amenitzar la 
primera nit de revetles al muni-
cipi.

Enguany, el cartell inclourà 
per primera vegada una Troba-
da de Muixerangues i recupe-

del 15 de juliol, dia de la Vespra, 
a càrrec de la pirotècnica Valen-
ciana.

De nou en la programació no 
faltarà la pólvora i el foc amb el 
correfoc, les “despertaes” o les 
tres “mascletaes”, una per cada 
dia gran de les clavaries; sense 
oblidar la “Cordà” organitzada 
per la Penya del Coet Bufat, que 
enguany retrà homenatge a dos 
dels seus membres recentment 
desapareguts. 

A més, les nits de les Festes 

Majors estaran animades amb 
els tradicionals concerts de la 
Unió Musical, un  concert dels 
cors locals o l’espectacle d’artis-
tes locals. Tampoc faltaran les 
grans orquestres com a Eufòria 
o Scream, el XIX Sopar de la So-
lidaritat o els balls populars.

L’alcalde, Salva Torrent, ha 
animat la ciutadania elianera 
a gaudir de les festivitats amb 
responsabilitat i seguretat i ha 
agraït la seua participació a totes 
les entitats que fan possible la 
programació, com la Unió Mu-
sical, la Penya del Coet Bufat, la 
Cofraria de la Mare de Déu del 
Carme, la Germandat del Crist 
del Consol i de la Puríssima i La 
Llauradora.

La programació recupera el 
castell del dia de la Vespra 
ELS CLAVARIS PRESENTEN LA PROGRAMACIÓ QUE INCLOU 
PER PRIMERA VEGADA UNA TROBADA DE MUIXERANGUES

REDACCIÓL’ELIANA  
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VÍDEO 
PROMOCIONAL
FESTES DE 
L’ELIANA

VÍDEO
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L’Eliana ha celebrat durant 
aquest passat cap de setmana els 
seus primers dies de Festes Ma-
jors que van arrancar divendres 
5, després de la victòria d’Espan-

rocopa, amb el tradicional pregó 
i el llançament del tro d’avís que 
va reunir al balcó de l’Ajunta-
ment als màxims representants 
de 2024: el clavari major de la 
Mare de Déu del Carmen, Salva-
dor Llisart; la clavariessa major 
de la Puríssima, Carmen Comp-

te; i el clavari major del Crist del 
Consol, José Reinal. L’alcalde, 
Salva Torrent, es va dirigir a les 
diferents clavaries per a desit-
jar-los uns feliços dies en convi-
vència i a eixir al carrer per a ‘fer 
poble’.

La  gran nit de paelles va 
congregar a desenes de grups 
d’amics i familiars per a com-
partir un total de 1.300 racions 
que es van cuinar en més de 110 
paelles valencianes diferents. 
A continuació, el Grup Seven 
Crashers va omplir per complet 

Música, paelles 
i muixeranga 
omplin els 
carrers de festa

REDACCIÓL’ELIANA 

LES FESTES HAN ARRANCAT AMB EL TRADICIONAL PREGÓ DES DEL BALCÓ DE L’AJUNTAMENT I HAN 
CONTINUAT AMB LA GRAN NIT DE PAELLES, CONCERTS A LA PLAÇA D’EUROPA I EL GRAN CORREFOC

“
EL SOPAR DE LA 
SOLIDARITAT 
I LA GRAN 
CORDÀ SÓN ELS 
PLATS FORTS 
DE L’ULTIMA 
SETMANA
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la Plaça d’Europa i va donar per 
inaugurades les nit de revetla en 
el municipi.

El programa va continuar 
dissabte amb la primera Tro-
bada de Muixerangues, que va 
comptar amb la participació de 
les Muixerangues la Colla de 
Cullera i la Jove Muixeranga de 
València. 

Ja entrada la nit, va ser el torn 
del primer acte pirotècnic amb 
el Gran Correfoc de la mà de la 
colla de dimonis coeters de l’As-
sociació Cultural la Penya del 
Cohet Bufat de l’Eliana, que va 
fer gaudir a grans i menuts. La 
nit va tancar amb la revetla ame-

nitzada per la famosa orquestra 
La Tribu.

Diumenge va tindre lloc el 
gran concert de Festes Majors de 
la Unió Musical de l’Eliana. Amb 
el lema ‘Nit de ball a l’Eliana’, la 
Banda Simfònica va interpretar 
grans èxits, en els quals no van 
faltar cantants i ballarins.

Els actes continuaran aquesta 
setmana amb la nit de cors, els 
concerts de les diferents agru-
pacions de l’UME, el tradicional 
sopar de la solidaritat amb l’ac-
tuació d’artistes locals, la Jove-
fest amb tribut a Estopa inclòs, 
la gran cordà i la festivitat de la 
Puríssima.

INICI DE LES 
FESTES MAJORS 
DE L’ELIANA

VÍDEO



Recorremos la Casa de la 
Cultura recién reinaugura-
da por la ministra de Cien-
cia, Innovación y Universi-
dades, Diana Morant, con 
el alcalde de l’Eliana, Salva 
Torrent, que lleva bajo el 
brazo ‘Todo va a mejorar’, 
la novela póstuma de Almu-
dena Grandes  y los poemas 
de Vicent Andrés Estellés, 
para repasar el primer año 
de legislatura coincidiendo 

¿Qué representa este espa-
cio cultural para l’Eliana?
Este espacio es todo para l’Elia-
na. Tenemos que recordar que 
esta Casa de la Cultura fue inau-
gurada en 1971, cuando l’Eliana 
tenía 1.500 habitantes y ahora 
somos más de 20.000 vecinos. 
Se había quedado pequeña y por 
eso decidimos acometer esta re-
forma y ampliación. La parte de 
arriba son 500 metros cuadra-
dos destinados a sala de estudio. 
En su momento ya fue una bi-
blioteca muy moderna conecta-
da a los espacios exteriores. Pero 
lo hemos potenciado y ahora es 
más verde, más sostenible y más 

tos con la actuación. Sobre todo 

tiguo, que me preocupaba mu-
chísimo. Si lo hubiéramos tirado 
la obra hubiese sido más senci-
lla, pero optamos por preservar 

mejorarlo. Me gustaría dar las 
gracias al Gobierno de España 
que nos dio 650.000 euros y a 
la Diputación que nos ayudaron 
a tirar adelante con un proyecto 
valorado en 2,5 millones de eu-
ros.
Cada vez que hablamos des-
de que accediste a la alcal-
día en 2015 has aprovecha-
do para reivindicar a tus 

¿El que la Casa de la Cultura 
lleve el nombre de José Ma-

Yo siempre reivindico a mis an-
tecesores y ahora más todavía 

trabajo y de lo que supone todo 
esto. L’Eliana ha tenido muchos 
alcaldes, yo hablaría también de 
Enrique Daries, que fue el pri-
mer alcalde y un visionario. Pero 
claro, me tengo que referir a los 
de la democracia: Lluis Escrivá, 
Vicent Tarazona y José María 
Ángel. Creo que ellos han hecho 
un gran trabajo y que es justo re-
conocer que después de 24 años  
en la alcaldía y como concejal, 
José María tenga un lugar en el 
municipio donde se recuerde su 
nombre. Es justo y es necesario. 

agradezcan nada porque es muy 
difícil que te agradezcan y que 
reconozcan que haces las cosas 

agradecimiento, mucho mejor. 
Cuando me presenté nunca me 
hubiera imaginado que íbamos a 
hacer tantas cosas. Esta obra va 
a trascender en el tiempo y yo ya 
no estaré, pero la gente se acor-
dará que hubo un alcalde que 
era Salva Torrent que impulsó la 
reforma de la biblioteca. 
Tras las elecciones, gober-
nando en minoría dejó la 
puerta abierta a Compro-

valora el pacto? 
Era el acuerdo natural. Nosotros 
no podíamos pactar con la ex-
trema derecha ni con la derecha 
extrema. Compromís per l’Elia-
na-Acord per Guanyar me dio 
el voto para que fuese alcalde 
sin nada a cambio. Luego hubo 
una fase de negociaciones, había 
unas expectativas por su parte, 

tuvimos que llegar a un acuerdo. 
Yo soy bastante romántico y me 
gusta hablar más de lo que debe-

acuerdo, pero que podíamos ir 
pactando con los demás grupos. 
Yo no tengo nada que ver con 
Vox ni con el PP, pero creo que 
nos tendríamos que poner de 
acuerdo en una serie de cosas. A 
mí el mundo se me cayó cuando 
a principios de julio llevamos 

millones con cargo al remanente 
de tesorería y votaron en contra 

“El pacto de 
gobierno con 
Compromís era el 
acuerdo natural”

SALVA TORRENT, ALCALDE DE  L’ELIANA

a unas subvenciones que íbamos 
a  recibir de fuera. Dejábamos en 
el aire un millón de euros y eso 
no lo entenderé nunca. Entiendo 

cando a los vecinos de l’Eliana. 
Creo que lo calcularon mal por-
que en plenos sucesivos fuimos 
adaptando a lo que ellos querían  

Pero a mí aquello me abrió los 
ojos porque pensaba que estába-
mos aquí para mejorar la vida de 
los vecinos. No se puede enten-
der que de repente voten que no 
a dos millones de euros que van 

ir a un pacto natural, donde los 
dos rebajamos las exigencias. 
¿Hay estabilidad para cum-
plir con estos tres años? 
El pacto ha dado una estabili-
dad al gobierno que es necesa-
ria para seguir construyendo 
l’Eliana que queremos. En este 
momento estamos muy bien, 
cada concejal tiene su territorio 
aunque el alcade supervisa todo, 
y políticamente estamos muy 
cercanos. 
Por primera vez Vox ha en-
trado en el Ayuntamiento 
de l’Eliana, ¿se sigue po-
niendo de lado en los actos 
de condena de la violencia 
machista y en el Día del Or-
gullo LGTBI?

Por desgracia sí. Marta Andrés 
en el discurso de inauguración 
de la Semana del Orgullo dijo 
que la entrada de Vox había roto 
el consenso  que siempre había 
existido a lo largo de la democra-
cia. Siempre el Dia de la Dona o 
del Orgullo se había saldado con 
una declaración institucional, lo 

pos políticos estamos de acuer-
do. Desde la llegada de Vox esto 
ya no puede ser. Lo que pasamos 
es a una moción que aprueban 
los tres grupos -PSPV, Compro-
mís y PP- y Vox se desmarca. Eso 

mismos se creen el discurso que 
están diciendo, pero es lo que 
venden y tienen su electorado. A 
mí me produce bastante desazón 
que puedan pensar así. Tenemos 

quier violencia machista y ante 
cualquier agresión al colectivo 
LGTBI. 
Otro asunto que le ha toca-
do de cerca a l’Eliana son 
los incendios en el Parque 
Natural del Túria, en el lí-

que se repitan este verano?
El temor existe, la masa forestal 
existe y creo que en cualquier 
momento puede suceder algo 
porque está el bosque como está. 
Lo que podemos hacer nosotros 
es prevenir y eso pasa por los 

cañones de agua que han puesto 
en Paterna y en Riba-roja con el 
proyecto Guardian. Nosotros es-
tamos en fase de licitación para 
redactar el proyecto y mientras 
estamos poniendo unos cañones 
móviles con los que humedece-
mos la parte del bosque de la Va-
llesa más cercana a las viviendas. 
Estimamos que estará alrededor 
de un millón de euros. Con eso 

el agua sobrante de la planta 

para regar los jardines  también 
se haría una balsa en la zona de 
Entrepins para no estar tirando 
agua depurada al bosque.
Hace unas semanas se abrió 
en Riba-roja la pasarela so-

¿En qué punto está el pro-
yecto de recuperación en 
l’Eliana?
En este momento existe un es-
tudio de la Confederación Hi-

pendientes de una visita de su 
presidente para explicarnos ese 

tar un proyecto de renaturali-
zación que lo que viene a hacer 
es sacar las aguas del colector y 

abril del año que viene tendre-
mos el proyecto y una vez de-
terminado el coste de las obras 
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“
LO QUE LE 
PEDIRÍA A LOS 
VECINOS CON EL 
NUEVO SERVICIO 
DE RECOGIDA 
DE RESIDUOS ES 
SOBRE TODO 
PACIENCIA Y 
COLABORACIÓN. 
SI HACEMOS 
LAS COSAS BIEN 
PAGAREMOS 
MENOS

en el Ministerio de Medioam-
biente para recuperar el barran-
co que es el pulmón estratégico 
del municipio que nos conecta 
con Riba-roja, pero fundamen-
talmente con el parque natural. 
Es una obra súper necesaria. Lo 
que estamos haciendo nosotros 
es un carril ciclopeatonal del que 
queda el tramo entre la Torre y el 
Molí de la Lluna,  pero mientras 
vamos recuperándolo a través 
del Bosc de la Benvinguda con la 
plantación de árboles y limpián-
dolo de cañas constantemente 
para evitar los incendios. Todos 
los años gastamos entre 30.000 
y 40.000 euros para tenerlo in-
maculado cuando no debería ser 
así porque no es nuestro.
El cambio de gobierno en 
el Consell ha paralizado 
proyectos educativos en la 
comarca que estaban en el 

ción del nuevo instituto?
Estamos demorando los pro-
yectos pero tengo que decir que 
siempre me han recibido bien 
en la Conselleria de Educación. 
Otra cosa es que tengan más o 
menos dinero o más o menos 
disponibilidad para un muni-
cipio. En el caso del Garbí el 
problema es que nos dieron 5,5 
millones y cuando redactamos 

el proyecto, las obras valen 2,5 
millones más y hay que ampliar 
la delegación de competencias.  
Han aceptado la subida pero 

para poder licitar las obras. Y el 
instituto está sobre la mesa por-
que ofrecimos una parcela en el 
polígono de 10.000 metros para 
ver si cabe porque plantean un 
macro instituto. Pero soy opti-
mista y me gustaría tener antes 

das las dos obras.
El nuevo centro de salud sí 

Sí, el nuevo centro de salud se 
ubicará en la zona de Vistaher-
mosa. En principio se habló de 
que hacen falta 3.000 metros 
cuadrados de construcción, pero 
hemos trasladado a la Conselle-
ria de Sanidad una petición para  
incorporar en el nuevo centro de 
salud un área de salud mental, 
que es el gran problema del si-
glo XXI y al que no se le presta 
la debida atención. También en 
este caso soy optimista y en esta 
legislatura vamos a ver algo.

vo sistema de recogida de 
residuos que se empezó a 
implantar a principios de 
este año?
Lo que le pediría a los vecinos 
es sobre todo paciencia y darle 
tiempo al servicio. No es que el 

Ayuntamiento de l’Eliana quie-
ra adoptar este sistema porque 
sí, aunque sí que es verdad que 
es más valiente y que muchos 
municipios están esperándonos 
a nosotros para ver si dan el 
paso. Esto viene de una norma-
tiva europea, una ley nacional y 
autonómica. Tenemos que sepa-
rar de los recibos del IBI lo que 
es el coste de la recogida de los 
residuos. Esto el Ayuntamiento 
de l’Eliana hace más de 30 años 
que lo está haciendo. Y hay que 
implementar el nuevo conte-
nedor de orgánico para poder 
luego compostar. La separación 
en origen depende de los veci-
nos por eso en las zonas resi-
denciales proponemos el puer-
ta a puerta de verde, que ya se 
hacía, y de cartón. No obstante, 
va a quedar el de envases ligeros 
que en dos años también se con-
vertirá en un puerta a puerta y 
habrá un contenedor gris que es 
de restos. Pero lo que está claro 
es que tenemos que hacer esta 
transición y el Ayuntamiento 
de l’Eliana pagó 180.000 euros 
en el año 2023 por una ley es-
tatal que si no llevas separado 
a vertederos tiene un coste que 
tendremos que repercutir a los 
vecinos. Tenemos que entender 
que si hacemos bien las cosas 
pagaremos menos. Con el nue-
vo servicio hemos empezado 

por fases y ya hemos duplicado 
la recogida de cartón en comer-
cios y hemos puesto el contene-
dor marrón en el casco urbano 
y hay zonas que ya funciona el 
puerta a puerta. Con problemas 
porque cualquier cambio que se 
le haga a un vecino en sus hábi-
tos diarios va a protestar. Pero 
tenemos que entender que no 
hay otro camino posible y que 
el único camino es separar. El 
puerta a puerta puede funcionar 
porque no es una idea del Ayun-
tamiento de l’Eliana, en Catalu-
ña y en el País Vasco funciona y 
en la comarca en Mas Camarena 
y en el centro urbano de Bétera 
también. El sistema estoy con-
vencido que va a funcionar, pero 
vamos a darle tiempo, vamos a 
ir corrigiendo y ajustando cosas. 
Pido a la gente su colaboración y 

es un sistema que funcione pues 
habrá que repensarlo. Las polí-
ticas tienen que ser efectivas, si 
no, no valen para nada.
Además de los proyectos de 
educación y sanidad, que no 

meter en estos tres años?
Hay obras importantes que em-
pezarán el año que viene como 
en la carretera que une San An-

ción en la calle Ramón Navarre-
te. Están en licitación y tienen 
un plazo de ejecución de nueve 
meses. También se ejecutará el 
carril bici a la Pobla de Vallbo-
na después del próximo verano 
y la urbanización del sector de 
Vistahermosa donde hay pro-

casas de pueblo y chalés. Está 
previsto el nuevo hogar del jubi-
lado, la ampliación del retén de 
Policía Local y del aparcamiento 
del polideportivo con 200 pla-
zas. Se dotarán de zonas verdes 
la zona de Isadora Duncan y el 
8 de Marzo en Les Taules y en 
Montepinar se destinarán 8.000 
metros cuadrados para un gran 
espacio verde.
L’Eliana está inmersa ya 
en las Fiestas Mayores, que 
se prolongarán hasta el 17 

para el pueblo? 

tidad de un pueblo. El sentido de 
pertenencia es muy importante. 
Nosotros lo tenemos difícil, pero 
lo trabajamos mucho con los 
vecinos con actividades festi-
vas, culturales y deportivas. El 
objetivo es que no se convierta 
en una ciudad dormitorio. Las 

varías que son las que se encar-
gan de  organizarlas sirven para 

son necesarias para fortalecer el 
sentido de pertenencia a l’Eliana 
y para que la gente lo pase bien. 

dentes tras los episodios de 
las Fallas?
Un  alcalde lo que quiere es que 
la gente disfrute y que no haya 
incidencias y vamos a poner to-
dos los medios. Aunque elimi-
nando las discomóviles hemos 
solucionado el problema del 
efecto llamada de los que venían 
a hacer barbaridades.
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Abre la remodelada 
Casa de la Cultura
 la ministra de Ciencia, Inno-
vación y Universidades, Diana 
Morant, ha asistido a la inaugu-
ración de la remodelada Casa de 
la Cultura tras una inversión de 
más de 2.500.000 euros junto 
al alcalde de l’Eliana, Salva To-
rrent, la delegada del Gobierno, 
Pilar Bernabé, y el exalcalde  so-
cialista José María Àngel, cuyo 
nombre lleva el renovado espa-
cio cultural municipal que cuen-
ta con un Espai Jove, la biblio-
teca con bebeteca y biblioteca 
juvenil, una sala multiusos y una 
nueva sala de estudio

FOTONOTICIA
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ACTES DE LA SETMANA 
DE L’ORGULL 2024 

A L’ELIANA

VÍDEO

El Ayuntamiento de l’Eliana 
está trabajando para implantar 
el nuevo sistema de recogida de 
residuos sólidos urbanos (RSU) 
que se inició a principios de este 
año con la recogida puerta a 
puerta del papel y cartón para el 
comercio y la hostelería.

Tras ese primer paso, la si-
guiente acción fue la visita de 
los educadores ambientales por 
todas las viviendas para explicar 
el nuevo sistema de recogida de 
residuos. Así, en el núcleo urba-
no la gran novedad es la insta-
lación del contenedor marrón y 
los vecinos cuentan con un cubo 
pequeño de ese color en sus ho-
gares para realizar la separación 
en origen de la materia orgánica. 
Posteriormente, deberán acudir 
al contenedor para esa fracción 
y depositar los restos.

El sistema en los barrios es 
diferente. Allí los residentes ten-
drán un cubo orgánico, igual que 
en el casco urbano, pero en esta 
ocasión deberán colocarlo en las 
puertas de sus casas para que los 
equipos de recogida pasen a va-
ciarlos en los días establecidos y 
en el horario estipulado.

El consistorio, tal y como 
apuntan fuentes municipales 
está trabajando por mejorar los 
horarios establecidos para la re-
cogida y facilitar la colaboración 
ciudadana.

Además, en los barrios resi-
denciales también se está im-
plantando el sistema del puerta 
a puerta para recoger el papel y 
cartón. Esta fracción se recogerá 
todos los viernes en las puertas 
de los vecinos en horario de ma-
ñana. Para la recogida efectiva 
se deberá depositar la noche del 
jueves o antes de las 7 de la ma-

ñana del viernes. De todas for-
mas, el contenedor azul seguirá 
existiendo en islas para dar ser-
vicio a la ciudadanía.

El nuevo sistema ya está im-
plantado en el casco urbano y en 
algunos barrios -San Agustín, El 
Escorial, El Valle, Pla de la Pae-
lla, Colonia del Carmen, El Lago, 
Hendaya, Taules-Vistahermosa, 
Los Almendros-Paraíso y l’Al-
massereta-. En este mes de julio 
se sumará a la recogida puerta a 
puerta del papel las zonas de El 
Lago, Hendaya, Taules-Vista-
hermosa, Los Almendros-Paraí-
so y L’Almassereta.

Los últimos barrios que se 
incorporarán al sistema serán 
Torre del Virrey, Montealegre, 
Montepilar, Montesol y Entre-
pinos. Podrán sacar su cubo de 
orgánico a partir del 9 de julio y 
el día 12 podrán hacer lo mismo 
con el papel y cartón.

Si algún vecino no dispone del 
material necesario para la sepa-
ración en origen, desde el Ayun-
tamiento indican que puede re-

de Residuos sita en Calle Gene-
ral Pastor, 10 bajo en horario de 
lunes a viernes de 9 a 14:30 ho-
ras y de 16 a 20 horas.

La nueva recogida 
de residuos llega 
a toda l’Eliana 

Nuevos contenedores de recogida selectiva de residuos.

REDACCIÓL’ELIANA 

DESDE DE JULIO TODO EL MUNICIPIO 
CUENTA CON EL NUEVO SERVICIO QUE 
PRIORIZA LA SELECCIÓN EN ORIGEN 

L’Eliana se integra como Ciudad 
Inteligente de la red española 

L’Eliana lleva más de una dé-
cada formando parte de la Red 
Española de Ciudades Inteligen-
tes (RECI), comprometida con 
el progreso económico, social 
y empresarial de la localidad a 
través de la innovación urbana 
inteligente y la aplicación de 
políticas públicas basadas en el 
desarrollo tecnológico.  

Esta misma semana la locali-
dad ha dado un paso más en este 
compromiso al pasar a formar 

parte del Consejo de Gobierno 
de la red ostentando una de las 
vocalías, dejando de ser ‘Muni-

-
cialmente como ‘Ciudad RECI’. 
La RECI, constituida en 2012, 
se integra ahora en la estructu-
ra organizativa de la Federación 
Española de Municipios y Pro-
vincias (FEMP) tras la celebra-
ción de la Asamblea Constitu-
yente en Las Rozas (Madrid) a 
principios del mes de julio.

11.200 incidencias solucionadas 
a través del servicio Línea Verde

El servicio Línea Verde ha 
solucionado 11.294 incidencias 
desde su implamtación en el 
año 2015. El tipo de incidencias 
que más se han comunicado son 
aquéllas que hacen referencia a 
Parques y Jardines (18%), segui-
do de Residuos (16%), Recogida 
de Muebles y Enseres (16%), 
Mobiliario Urbano y Señales 
(14%), Limpieza Viaria (11%), 
Alumbrado (11%), Fugas de 
Agua y Alcantarillado (4%). 

Para poder utilizar este servi-
cio es necesario descargar gra-
tuitamente la app de Línea Ver-
de y seleccionar el municipio. 

Para comunicar una incidencia, 
basta con pinchar sobre el botón 
“Nueva Incidencia” y elegir en-
tre las diferentes tipologías. De 
forma automática, la app detec-
ta las coordenadas en las que se 
ubica el desperfecto. El siguien-
te paso es adjuntar una foto de la 
incidencia y observación sobre 
la misma. Una vez enviada, per-
sonal del Ayuntamiento recibe 

para solucionar. La ciudadanía, 

su móvil siempre que se produz-
ca un cambio en el estado de la 
misma.

Refuerzan el tratamiento contra 
las plagas en el alcantarillado

El Ayuntamiento de l’Eliana 
continúa con sus tratamientos 
contra plagas en todo el término 
municipal. Así, Hidraqua, la em-
presa concesionaria de la gestión 
del Ciclo Integral del Agua en el 
municipio de Camp de Túria, 
es la encargada de realizar los 
trabajos pertinentes para evitar 
la proliferación de cucarachas y 
roedores en el municipio.

De esta forma, los esfuerzos se 
centran en toda la red de alcan-

tarillado municipal para acabar 
con estas plagas que provocan 
incomodidades a los vecinos y 
vecinas de l’Eliana. 

El tratamiento que comenzó a 
aplicarse el pasado mes de mayo, 
continuará con dos refuerzos en 
los meses de julio y octubre. 

Por este motivo, se pueden ver 
algunos registros con una marca 
en las trapas del alcantarillado, 
según apuntan fuentes del con-
sistorio.

L’ELIANA
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El projecte ‘Les Arts Volant’ va portar al municipi un espectacle musical de primer nivell que va entusias-
mar les més de 400 persones que el van presenciar a la Plaça Major. La funció va oferir una adaptació al 
valencià de ‘Cendrillon’, de Pauline Viardot, plena de color i d’originalitat a través de les extraordinàries 
interpretacions dels  cantants formats en el Centre de Perfeccionament del Palau de les Arts.

La Plaça Major vibra amb l’òpera ‘La Ventafocs’
FOTONOTICIA

Olocau ha inaugurat les exposi-
cions itinerants ‘Espais Sagrats. 
El redescobriment de les ciutats 
maies al segle XIX: Teobert Ma-
ler a la Península de Yucatán’ i 
‘Tebeos del Passat: Ciutats del 
Futur’. Dues mostres que van 

-

ció existent entre l’Ajuntament 
d’Olocau i la Universitat de 
València (UV) i que van tindre 
lloc a la sala de l’Aljub de la To-
rre de Pardines i al Centre Cívic 
‘Els Pins’ de Pedralvilla, respec-
tivament l’Aljub de la Torre de 
Pardines i al Centre Cívic ‘Els-
Pins’ de Pedralvilla.

Les dues exposicions es po-
-

bre. ‘Espais Sagrats. El redesco-
briment de les ciutats maies al 
segle XIX’, de dimecres a diu-

i ‘Tebeos del Passat: Ciutats del 
Futur’, els divendres i els dissab-

La Torre Pardines y Els Pins alberguen 
dues exposicions de la Universitat

REDACCIÓOLOCAU  

En el marc de la celebració del 
Dia Internacional de l’Orgull 
LGTBI, Olocau va celebrar el 

-
jor un acte commemoratiu molt 
especial. En ell, els veïns s’han 
unit per a mostrar el compromís 

LGTBI i en favor del respecte, la 
tolerància, la diversitat i la igual-
tat. 

Per a això, en primer lloc, s’ha 
penjat a l’Ajuntament la xarxa 
arc iris elaborada pels partici-
pants del taller ‘Teixint xarxa’, 
que s’ha sumat a les dues bande-

-
cons del Consistori.

Els assistents, entre els qui es 
trobaven els regidors Pascual 
Esteve, Olga Brínquez, Desa 
Vilaplana i Juan González, així 
com l’alcalde d’Olocau, Antonio 
Ropero, han pogut contemplar 
l’original resultat del treball rea-
litzat en aquest taller.

Ropero i Brínquez han pres la 
paraula per a donar les gràcies a 

preparació de l’esdeveniment, i 
el primer edil ha procedit a llegir 
el Manifest Institucional pel Dia 
Internacional de l’Orgull LGTBI.

En el seu discurs, ha expres-
sat que el municipi de Camp de 
Túria ha tornat a demostrar “la 
seua postura ferma en defensa 
dels drets i llibertats”, ha volgut 
recordar “la lluita de moltes per-
sones, que durant dècades han 

patit la repressió i la discrimina-
ció per defensar la llibertat per 
a poder estimar i ser estimat”, 
i ha subratllat la importància 
d’actes com el de hui, “més ne-
cessaris que mai, perquè només 
mostrant unitat i compromís 
podrem detindre una ona reac-
cionària que amenaça amb des-

truir tot el que hem aconseguit”.
L’esdeveniment, organitzat 

per la Regidoria d’Igualtat i 
Dona amb l’ajuda del Pacte d’Es-
tat contra la Violència de Gène-

-

artística Atelier del Huerto i de 
la Batukada Alí-Maimó.

Olocau celebra el Dia 
de l’Orgull LGTBI

La població d’Olocau celebra el Dia de l’Orgull.

REDACCIÓOLOCAU  

A L’AJUNTAMENT S’HA PENJAT LA XARXA 
ARC IRIS FETA PELS PARTICIPANTS EN 
EL TALLER ‘TEIXINT XARXA’
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El recurso contencioso-adminis-
trativo interpuesto por los tres 
concejales del ya desaparecido 
grupo municipal de Ciudadanos 
en el Ayuntamiento de Lorigui-

censura presentada por los ex-

-

legislatura pasada ha sido deses-
timado en los tribunales.

episodio, el juez ha sentenciado 
-

mo por parte del concejal del 
-

-

seis meses cada uno.

de censura es el mayor acto de 

haya jurado su cargo puede ser 
propuesto como alcalde.

concejales dan su voto a un rival 

-
riguilla.

Después de hacerse pública la 

y actual socio de gobierno de 

momento “censuramos un go-

en el Ayuntamiento ni un mi-
nuto más, simple y llanamente. 

-
-
-

do de alcalde”.

Montse Cervera con la vara de mando y Carlos Rodado.

El juzgado desestima el recurso 
contra la moción de censura

P. GUZMÁNLORIGUILLA

María Burgos, bronce en la Copa de España
FOTONOTICIA

El equipo gobierno de Lori-
guilla ha repartido un follet 
para informar a los vecinos 
sobre la gestión pública mu-
nicipal y las cuentas del con-
sistorio y la empresa pública 
Lorisum. La guía incluye in-
formación sobre el personal, 
el presupuesto general, la 
deuda pública,las inversio-
nes, las subvenciones conce-
didas y solicitadas.

El Ayuntamiento 
rinde cuentas ante 
sus vecinos

LA SENTENCIA DEL JUZGADO DE LO CONTENCIOSO 
ADMINISTRATIVO SEÑALA QUE NO HUBO TRANSFUGUISMO



El alumnado de PFCB Camp 
de Túria finaliza el curso

Los alumnos y profesorado del 
Programa de Formación y Cuali-

Túria han celebrado un emotivo 

de técnicos de Orientación del 
Pacte Camp de Túria. Un total 
de 30 alumnos, de entre 16 a 
21 años de la comarca que han 
abandonado la enseñanza regla-
da sin haber conseguido los ob-
jetivos previstos en la Educación 
Secundaria Obligatoria, han 
concluido con éxito su forma-
ción completando los dos cursos 

ria, adaptados a sus necesidades 

Auxiliares de Mantenimiento de 

Carrocería de Vehículos y otro 
de Operaciones Auxiliares de 

nica de Vehículos.
El profesorado de ambos 

cursos ha proporcionado una 
formación integral con una du-
ración de 960 horas, comple-

ticas en empresas locales. 
Esta combinación de teoría 

para que algunos de los estu-
diantes que han completado los 
cursos ya se hayan insertado en 
el mundo laboral, a través de los 
contratos suscritos con diversas 
empresas de la comarca Camp 
de Túria.

CAMP DE TÚRIA

La Mancomunitat participa 
en la reunión de Orientación

La Casa de la Cultura de Vila-
marxant ha acogido la Reunión 
de Coordinación Territorial de 
Orientación de la demarcación 

del curso 2023-2024. En esta 
jornada, destacada por su enfo-

cación de estrategias educativas 
y comunitarias, participaron el 
técnico de juventud de la Man-
comunitat Camp de Túria y el 

de Prevención Comunitaria en 

de Túria. Previamente personal 
técnico del PACTE se había re-
unido con Olga Sanchís, coor-
dinadora de Orientación de la 

necesidades de los profesiona-
les de la orientación. El PACTE 
Camp de Túria es un proyecto 

el ministerio de Trabajo y Eco-
nomía social.

Este encuentro se realiza en-
tre orientadores de centros edu-
cativos públicos y concertados 
que atienden infantil, primaria 
y secundaria en la zona territo-
rial que acoge las comarcas de la 
Serranía, Camp de Túria y Alto 
Turia. Por ello, también asistie-
ron los técnicos de juventud de 
estas mancomunidades vecinas. 

El objetivo de esta reunión ha 
sido establecer las líneas de ac-
ción del próximo curso, con la 

entre orientadores y mancomu-
nidades, para promover el bien-

“En estas reuniones difundimos 

mativas, compartimos espacios 
de trabajo para seguir una línea 
conjunta porque los orientado-
res son el nexo de unión entre 
el centro y el exterior”, explica 
Olga Sanchís, coordinadora de 
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El Consejo Rector del PACTE 
Camp de Túria ha celebrado una 

CCOO, la Confederación de Em-
presarial de la Comunitat Valen-
ciana y la Mancomunitat Camp 
de Túria, escucharon el resumen 
del trabajo realizado este año 
por el personal técnico del PAC-
TE, se presentaron las acciones 
para el último trimestre de 2024 
y el plan de comunicación del 
PACTE Camp de Túria, un pro-

el Ministerio de Trabajo.
Línea 1. Dinamización del 

desarrollo económico te-
rritorial. Enfocada en facilitar 
la transformación digital y la 
transición ecológica, destacando 
acciones de acompañamiento, 
seguimiento y sensibilización 
para la digitalización de empre-
sas y personas. Ofrece servicios 
de Mentoring y apoyo a empre-
sas en la captación de fondos 
mediante subvenciones y ayu-
das. Se han mentorizado a 20 
empresas y ayudado a 28 en la 
captación de fondos.  Se han rea-
lizado estudios e investigaciones 
en el territorio como el ‘Informe 
de la Evolución del los Sectores 
Productivos y Desempleo 2023’. 

Línea 2. Gobernan-
za-Alianzas para la optimi-
zación de los recursos. En 
esta línea se ha dado cuenta del 
estado en el que se encuentra 

el proyecto Mobintelligent, una 

por la UE a través de los fondos 
FEDER de la Comunitat Valen-
ciana 2021-2027. Y el proyecto 

ble en la provincia para reducir 
el riesgo de incendios, coordina-
do por Diputación y supervisado 

del Ministerio para la Transición 
Ecológica en el marco del Plan 
de Recuperación, Transforma-

Línea 3. Empleabili-
dad-Asesoramiento para el 
autoempleo  y el emprendi-
miento viable. Destacan los 
41 emprendedores atendidos y 
los servicios de workshops quin-
cenales, networking mensual, 
showroom trimestral, b2b sec-
toriales, punto pae, punto trans-
misión empresas, apoyo aedl 
municipios, portal del comer-
ciante, visibilización de empren-

y dinamización de las aulas em-
prendimiento y la xarxaempren-
dre con 94 miembros. 

Línea 4. Empleabilidad e 
intermediación. Enfocada en 
mejorar la empleabilidad de las 
personas, destacando la orien-
tación laboral personalizada, la 
conexión efectiva entre la for-
mación y las necesidades de los 
sectores productivos locales, la 

acreditación de competencias 

Empleo y Empresa de la Man-
comunitat que visibiliza las ofer-
tas de empleo del territorio con 
123 ofertas desde enero y 501 
empresas inscritas. En la orien-
tación laboral personalizada se 
han realizado 356 sesiones indi-
viduales y seis grupales para 66 
personas que buscan empleo. 

Línea 5. Difusión y Comu-
nicación. Presentación de un 
plan de comunicación integral 
que incluye notas de prensa, 

mailing y la gestión de relacio-
nes con los medios de comuni-
cación. 

previsto  organizar una reunión 
del Observatorio de Empleo y 

sas sectoriales, una de comercio 
para fomentar el asociacionismo 
y dinamizar la marca Comerç 
Actiu y una reunión del sector 

valoriza sobre la biomasa y la 
prevención de incendios. El sec-

jornadas que gracias a FEME-

Para el emprendimiento se va 
a realizar un networking comar-

emprendimiento de la comarca, 
organizadas y dinamizadas por 
el personal técnico del PACTE.

Los resultados avalan el 
Pacte Camp de Túria
LOS TÉCNICOS PRESENTAN LAS ACCIONES A 
REALIZAR EN EL ÚLTIMO TRIMESTRE DE ESTE AÑO

REDACCIÓCAMP DE TÚRIA 
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REDACCIÓBENISSANÓ  
La pluja caiguda sobre Benissa-
nó el passat 28 de juny va im-
pedir la celebració del primer 
concert programat en la vui-
tena edició del FIM (l’actuació 
s’ha ajornat al dia 27 de juliol). 
D’aquesta manera, va ser el pas-
sat cap de setmana quan arran-
cà aquesta nova edició  del FIM 
amb l’actuació del grup ‘Cinc 
arpes’, el dissabte 6 de juliol i 
del ‘Duo de guitarra i veu’, for-
mat per Milen Petrov i Ángela 
Lindo, l’endemà, diumenge 7 de 
juliol. Tots dos concerts, inter-
pretats a la Terrassa del Castell, 
contaren amb la presència d’un 
nombrós públic que valorà molt 
positivament l’actuació d’aques-
tes dues formacions, així com 
l’originalitat de poder veure en 
un mateix escenari a cinc arpes 
interpretant música original per  
a aquest instrument de corda 
polsada i altres peces arranjants 
per la component del grup, la 
professora, Maria Lluïsa Ibáñez.

El festival internacional de 
música continuarà amb qua-

tre actuacions més: el duo de 
trompa (Iago Bernat) i clarinet 
(Thomas Byke) el divendres 12 

‘Reencuentros’ el dissabte 13 i el 
quartet de corda ‘Escorial’ el dis-
sabte 27 de juliol. 

Fora de la programació del 
FIM, el dissabte 20 de juliol tin-
drà lloc un concert de música 
electrònica (FIM OUT) a les 19 
hores a la plaça del Castell.

Tere Sánchez, regidora de Cul-
tura de l’Ajuntament de Benissa-
nó, ha mostrat la seua satisfac-
ció per com s’han desenvolupat 
estes primeres actuacions del 
festival, tot i la pluja del primer 
dia, i ha recalcat l’aposta d’este 
govern municipal “per la cultura 
en general i més en concret pels 
concerts de música en l’entorn 
de la nostra joia patrimonial que 
és el Castell”.

En marxa la vuitena edició del 
FIM ‘Castell de Benissanó’
EL FESTIVAL DE MÚSICA CONTINUA AMB QUATRE ACTUACIONS 
I EL FIM OUT AMB UN CONCERT DE MÚSICA ELECTRÒNICA

MARINES

Concert al Castell de Benissanó.

Con la llegada del mes de julio 
comienzan las actividades de-
portivas promovidas por la Con-
cejalía de Deportes del Ayunta-
miento de Marines. Del 1 al 20 
de julio los vecinos de Marines 
pueden disfrutar de actividades 
como frontón, pelota a mano, 
baloncesto o fútbol sala. 

También hay espacio para los 
juegos de mesa, como parchís o 
brisca, así como para un cam-
peonato de aterrizajes precisos 
en la Escuela de Vuelo de Olo-
cau. El Torneo Internacional de 
Ajedrez es ya todo un clásico que 
va por su novena edición. 

Además, el recién creado Club 
de Frontenis de Marines ha or-
ganizado dos campeonatos de 
frontón, masculino y femenino. 
El pasado 6 de julio se disputó 
en Marines la primera edición 
del Torneo de Frontenis Mascu-
lino con un total de 24 parejas. 
El próximo sábado 13 de julio 
será el turno de las mujeres, con 
16 parejas inscritas. 

Todo un abanico de activida-
des deportivas que culminarán 
el día 20 de julio con la entrega 
de trofeos a las 18:30 horas.

Por otra parte, durante el mes 
se celebra el Campus C.F. de Ma-
rines en el campo de fútbol mu-
nicipal y los cursos de natación 
infantil y para adultos en lapis-
cina municipal. Noelia Sánchez, 
concejala de Juventud, Deportes 
y Fiestas, explica la importancia 

de estas actividades. “Desde el 
Ayuntamiento tratamos de ofre-
cer una amplia variedad de de-
portes para que todo el mundo 
pueda participar. Siempre apos-
tamos por la práctica del deporte 

como medio para mantener una 
buena salud, y ahora en verano 
es cuando podemos disponer de 
más tiempo para ejercitarnos a 
la vez que nos divertimos en co-
munidad”, añade. 

Marines celebra su 
mes deportivo con dos 
torneos de frontón

REDACCIÓMARINES  

EL TORNEO INTERNACIONAL DE 
AJEDREZ CELEBRA SU NOVENA EDICIÓN

El Ayuntamiento 
mejora su brigada de 
obras y servicios

El Ayuntamiento de Marines ha 
adquirido un camión que susti-
tuye al anterior y facilitará las ta-
reas de la brigada de obras y ser-
vicios del municipio. A través de 
la subvención de la Diputación 
de Valencia, el consistorio ha in-

un camión de 3.500 Masa Máxi-
ma en carga con caja abierta y 
grúa, que servirá de apoyo para 
las labores habituales que reali-
za la brigada municipal. Según 
Lola Celda, alcaldesa de Mari-
nes, “supondrá un antes y un 
después en las tareas de la bri-
gada, ya que les facilitará su día 
a día. Tenemos un término mu-
nicipal de 34 kilómetros y con el 
anterior vehículo no era posible 
transitar por todo nuestro terri-
torio”, aclara. Los 60.379 euros 
del camión han sido sufragados 
por el Plan de Inversiones 2022-
2023 de la Diputación.

MARINES
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Xavi Ruiz Murgui i Neizan Gálvez Coll s’han proclamat subcam-
pions del trofeu de la Diputació que es va disputar a El Puig. L’Ajun-
tament de Casinos i el regidor de Pilota Valenciana, Octavio Vein-
timilla, han dinat públicament l’enhorabona als joves esportistes.

Xavi i Neizan, subcampions del 
trofeu Diputació de pilota

FOTONOTICIA

Un dels objectius de la Regido-
ria de Cultura des que es va ho-
mologar la biblioteca municipal 
de Casinos és la dinamització a 
través d’activitats que fomenten 
la cultura al nostre municipi. La 
regidora de Cultura, Mari Car-
men González, explica que “una 
bona mostra són les activitats 
que mensualment la Biblioteca 
municipal ‘Mestra Isabel Mur-
gui Gabarda’ ofereix de la mà de 
Carmina i Paquita, les bibliote-
càries que dia a dia treballen en 
activitats i tallers per oferir al 
veïnat”.

Aquest any s’ha tornat a sol·li-
citar la subvenció del Ministeri 
de Cultura per oferir noves acti-
vitats que complementen el Club 
i la Marató de Lectura, Conta 
Contes, tallers, tertúlies, eixides 
culturals. “Amb els recursos li-
mitats de l’Ajuntament moltes 

vegades l’enginy i la creativitat 
permet donar l’oferta cultural 

Aquest any també s’ha adhe-
rit al Centenari d’Estellés i es-
tan oferint activitats per donar 
a conèixer el poeta Burjassot. A 
setembre inauguraran el mural 
d’Estellés dedicat a Casinos i les 
nutrides activitats per comme-

morar el centenari del poeta.
A Casinos continuen apostant 

per la cultura com a ferramenta 
de transformació social. Així el 
consistori ha organitzat la Set-
mana Cultural del 3 al 9 d’agost. 
“Un any més a la plaça del poble 
reivindicarem la cultura amb 
moltes activitats i novetats que 
no vos podeu perdre”.

La cultura floreix a Casinos 
després de cinc anys de govern

Acte en la biblioteca de Casinos.

REDACCIÓCASINOS  

Qüestió de 
nivell

Fa uns anys, quasi l’endemà 
de les eleccions, em vaig sor-
prendre que el carrer va co-
mençar el dia amb un paisatge 
quasi nou per als veïns. Pintu-
ra a la via pública per indicar 
que, ben prompte, començarien 
obres al carrer. Tota una via 
recta, enorme i quasi inacaba-
ble que en estiu serveix perquè 
alguns conductors puguen fer 
imitacions automobilístiques 
com les que veiem a la televisió, 
cotxes a una velocitat enorme 

no hem hagut de lamentar cap 
accident. Per sort. Els que són 
creients segur que hi veuen al-
gun ajut diví. La resta hem de 
continuar pensant la sort. Algun 
dia, de ben segur, algú hi posarà 
algun tipus de solució. N’estic 
segur. Mentrestant, el nostre 
desig de pensar que hi hau-
ria obres de millora al carrer, 
malmès per forats, desnivells i 
l’inexorable pas del temps, se’n 
va anar en orris al cap de quatre 
o cinc dies. El temps que alguns 
capitostos van tindre temps per 
a pensar que no hi calia cap ti-
pus d’intervenció profunda. 
Com sempre que hi ocorre en 
certes contrades, als barris dels 
afores dels nostres pobles, hau-
ríem de continuar amb les ma-
teixes condicions al carrer: vell 
i antic. Van pensar que sols hi 
calia algun tipus de pegat per 
dissimular que els nostres po-

-
tre benestar, sense cap dubte. 
Segurament, no els ho agraïm 
prou i, per això, continuen al 
capdavant del cim. Encara re-
corde quan era menut que van 
decidir l’asfaltat de carrer des-

prés que totes les famílies que 
hi vivíem haguérem de pagar 
una bona munió de bitllets per 
modernitzar el barri amb tots 
els serveis municipals que ca-
len. Els temps han canviat molt 
d’ençà que la democratització 
de l’espai públic i la igualtat a 
l’hora de gestionar els nostres 
recursos municipals han arribat 
a un nivell decent. Ara seria ini-
maginable que un veí que viu en 
un carrer qualsevol dels nostres 
pobles haguera de pagar un cèn-
tim perquè el seu ajuntament ha 
decidit tornar a asfaltar l’espai 

amb un respecte escrupolós al 
medi ambient. Per descomptat, 
el progrés és un símptoma de 
maduresa. 

No obstant, hi ha coses que 
encara no es poden compren-
dre, per molt que hom intente 
pensar que les persones som 
el que ja pressuposem: perso-
nes humanes, amb els nostres 
encerts i les nostres errades, 
les nostres virtuts i els nos-
tres planyiments que el pas del 
temps ens ajuda a assimilar i a 
pair. Sens dubte, és el que ens 
ha de diferenciar dels animals i, 
per això, ho hem de demostrar 
en cadascun dels nostres actes. 
Per això, encara no he pogut as-
sumir, veritablement, que tants 
anys després d’aquells pegats 
al carrer que avui dia presen-
ten un aspecte molt millorable, 
decidiren tornar a fer obres. 
No unes obres qualsevol, sinó 

i importants: treure els obsta-
cles dels nostres carrers i fer les 
voreres accessibles per a perso-
nes amb mobilitat reduïda, me-
nuts i persones amb problemes 
importants per moure a la via 
pública. Dies i dies, setmanes i 
setmanes, al capdavall, després 
de la tempesta arriba la cla-

ror. Després de la nit arriba el 
dia. I, per descomptat, després 
dels rellamps arriben els raigs 
de sol. Comptat i debatut, ens 
serveix per a pensar que unes 
obres, tot i les molèsties que hi 

-
ses i avantatjoses per a totes les 
persones que hi vivim. Penses 
que tants i tants dies de faena 
i inconvenients hauran servit 
per a deixar un paisatge urbà 
impol·lut i perfecte. El teu de-
sig, però, se’n va en orris quan 
t’adones que una errada menu-
da pot ser símptoma de la me-
diocritat o la deixadesa. 

El meu veí es va adonar que a 
la seua vorera hi havia un des-
nivell entre els taulellets que hi 
havia abans i els que s’hi havien 
col·locat ara. Pensava que seria 
impossible, que això seria una 
qüestió més estètica que pràcti-
ca però, ben prompte, es va ado-
nar que les seues prediccions 
podrien esdevenir tan reals com 
molestes per a casa seua. Cada 
volta que hi plou, pensa que on 
abans no hi havia res, ara hi ha-
via una espècie de llac. Ara que 
tots els experts demanen un 
respecte al nostre voltant, en 
quatre dies havia aparegut un 
llac. Una acumulació d’aigua 
que, alhora, suposaria, també, 
una reunió d’altres espècies 
animals, especialment, els in-
sectes, on el mosquit tigre n’és 
el rei indiscutible a l’estiu. Què 
seria sense ell en eixes nits de 
xafogor inabastable i calitja in-
suportable? De ben segur, no els 

Voreres noves, llacs nous i reu-
nions d’insectes poden ser una 
combinació perfecte ara que la 
temperatura arriba a quotes de-
licioses, al recer de la calitja i la 
humitat.

Miquel Ruiz, periodista de la 
Pobla i assessor de comunicació 
premsapvallbona@hotmail.com
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RIBARROJA C.F.

CUERPO TÉCNICO

+ ESPORT+ ESPORT

Estas son las ocho caras nuevas

PLENO DEL AYUNTAMIENTO

EL RIBARROJA CF SE REFUERZA CON FICHAJES CON EXPERIENCIA
REDACCIÓ | El Ribarroja CF 

-
jes para la próxima temporada.  
Una de las novedades será Da-
vid Espinosa, lateral izquierdo 
que destaca por su gran calidad 
técnica a la hora de poner cen-
tros y asociarse con sus compa-
ñeros. Dos ascensos a Tercera 
en sus últimas tres temporadas 
lo avalan. Otro jugador con mu-
chísima experiencia que se suma 
al proyecto es Tobías Plá. En la 
portería también habrá caras 

Ibáñez, un jugador de futuro.

En el ataque, el equipo ha in-
corporado a uno de los delante-
ros más emblemáticos del fútbol 
valenciano David Sáez y a Ge-
rardo Jiménez Reyes, uno de los 
‘killers’ de Lliga Comunitat en la 
que sumó 13 goles la temporada 
pasada. En la delantera también 
se suma Antonio Berjillos ‘Berji’ 
que viene desde la tercera divi-

cierran por ahora Daniel SanFe-
liu y Carlos Fernánez.

En cuanto a las renovaciones, 
-

guirán Josevi, Pablo Ros, Mar-

tín Turégano, el portero David 
Catalán, Víctor Sánchez, Patrick 
Brisa, Alexander Gyampoh, Ser-
gi Asensi, Isaac Faus, Pau García 

En cuanto a la cantera, el club 
ha decidido dar la oportunidad 
de estar en el primer equipo 
esta nueva temporada a Nathan 
Fernández, un jugador de la 
casa con mucha proyección, y a 
Carlos Fernández Rubio, un ex-
tremo muy habilidoso y de gran 
proyección, que viene de hacer 
una gran temporada en la cate-
goría de división de honor.

El Ribarroja CF ha ce-
rrado la renovación del  
cuerpo técnico del pri-
mer equipo amateur 
para la próxima tempo-
rada. Después de la gran 
temporada completada 
en la La Lliga Comuni-
tat  Nord, con la disputa 

Tercera, el entrenador 
Carlos Ortí, se volverá a 
sentar en el banquillo del 
Robert Gil para tratar de 
pelear de nuevo por el 
ascenso. El técnico esta-
rá de nuevo acompañado 
por Carot y Mendi, que 
también han renovado 
sus contratos con el club 
de Riba-roja.

Los jugadores y jugado-
ras de la escuela del Ri-
barroja CF han tenido la 
oportunidad de visitar 
el salón de plenos del 
Ayuntamiento. El alcal-
de de Riba-roja, Robert 
Raga, ha recibido a los 
integrantes de las planti-
llas de los equipos Infan-
til C por la consecución 
del campeonato de liga 
y ascenso, al conjunto 
Cadete a por su ascenso 
a liga preferente de la 
categoría y al Alevín fe-
menino por hacerse con 
la Copa Oro Valenta de 
la Federación de Fútbol 
de la Comunidad Valen-
ciana y agradecerles su 
dedicación y represen-
tación de toda la escuela 
del Ribarroja C.F.

CAMPUS DE VERANO

Las jugadoras del equipo Alevín Femenino del Ribarroja CF han recibido la copa que 
les acredita como campeonas de la Copa Oro Valenta. Al acto celebrado en la sede de la 
Federación de Fútbol de la Comunidad Valenciana asistió también el entrenador y el 
presidente del club de Camp de Túria.

ENTREGA DE LA COPA VALENTA
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KARATE
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Més de 800 gimnastes es 
donen cita en l’autonòmic

BÀSQUET

EL DUO BENJAMÍ DEL CLUB LOCAL ES VA PROCLAMAR CAMPIÓ
El pavelló municipal Pla de 
l’Arc de Llíria ha albergat el 
Campionat Autonòmic de 
Gimnàstica Rítmica, que va 
reunir més de 800 gimnas-
tes, d’entre 6 i 17 anys, de la 
Comunitat Valenciana.

El Club Gimnàstica Rít-
mica Llíria, que va partici-
par en diverses categories, 

resultats. El duo benjamí 
es va proclamar campió au-

tonòmic i Jimena González 
va aconseguir, en la mateixa 
categoria, la medalla d’or 
en l’exercici individual de 
mans lliures.

El regidor d’Esports de 
l’Ajuntament de Llíria, Nico 
Marco, que va assistir al 
campionat nacional, va ma-
nifestar que per a la capital 
del Camp de Túria “ha sigut 
un orgull acollir aquesta 
competició i vore el pave-

lló ple, durant dos dies, de 
tantes joves esportistes i les 
seues famílies”.

A més, ha felicitat “per 
l’èxit del campionat, la fe-
deració valenciana, el club 
local i l’equip municipal 
d’Esport que ha prestat el 
seu suport a l’organització, i 
especialment  les gimnastes 
participants per la il·lusió i 
l’esforç demostrat en el tor-
neig”.

El pavelló Pla de l’Arc 
va ser l’escenari del 
Trofeu Provincial de 
Promoció de Karate 
organitzat per la Fe-
deració de Karate de 
la Comunitat Valen-
ciana i el Club Karate 
Llíria, amb la col·la-
boració de l’Ajunta-
ment. Aquest torneig 
va oferir un home-
natge pòstum a José 
García Romero, co-
fundador i president 
del club. La compe-
tició va reunir 400 
xiquets d’entre els 6 
i 16 anys, de la pro-
víncia de València. 
La pista es va dividir 
en quatre tatamis on 
es van practicar les 
modalitats de kates i 
combat. Els dos clubs 
locals, Llíria i Edeta, 
van participar amb 
59 karatekes que van 
sumar 13 medalles.

L’ala-pivot de 2,03 
d’alçada Alejandro 
Rivas torna al Bàs-
quet Llíria, on va 
debutar al primer 
equip la temporada 
2015-2016. Alejandro 
aportarà la seua ex-
periència de tres tem-
porades a la Segona 
FEB i una a l’antiga 
LEB Or. La tempo-
rada passada, al CB 
Benicarló, va fer una 
mitjana de 9 punts i 
3,3 rebots per ajudar 
el seu equip a dispu-
tar la fase d’ascens.

Daniel Ponce s’ha imposat amb autoritat en la Batalla de Rande. Les con-
dicions de la prova en aigües de la Ria de Vigo, de Cíes a Sant Simón, van 
ser dures, però el nadador de Llíria, va complir amb els pronòstics que li 
donaven com a favorit i va guanyar amb un temps de 6 hores i 24 minuts.

NATACIÓ

L’aler de 21 anys i 1,98 
d’alçada Kennedy 
Clement, s’incorpora 
al Bàsquet Llíria per 
a jugar en la posició 
de ‘3/4’. El jugador 
va ser internacional 
Sub-16 amb Espanya  
i ha militat les dues 
últimes temporades a 
la lliga d’Islàndia.

CEB LLÍRIA

Hannibal Salomon 
defensara la sama-
rreta del Bàsquet 
Llíria. L’ aler de 1’95 
centímetres compta 
amb experiència a la 
lliga del seu país na-
tal, Dinamarca, al BC 
Copenhagen i també 
a Tercera FEB amb el 
CB Tormes.
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